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радних организација

постављају. Тамо њихова

заједнице ове установе на

Без

седницу,

на седницама
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ТУ-ОКО НАС

МЕ) ЗАТВАРАЊЕ
Мало је чудно, невероватно, али мстинито. По-

једини комунисти на одговорним местима у тривре
ди, култури, просвети ц у другим областима друш-
твеног живота, као и у друштвено-политичким ор-
гамизацијама двојако се понашају. На ширим ску-
повима, зборовима ч конференцијама ван њихових

»ВАТРЕНИ«
развитка јавности рада, демократских односа међу
људима, расподеле дохотка према стварно уложе-
ном раду. Једном речју, залажу се за развијање
самоуправљања тијтем јачања непосредне соција-
листичке демократије. А на другој страни, у њи-

жовој радној организацији у пракси другачије се

други смисао, па се њихове речи изречене на ши-
рим скуповима не поклапају са стварним акцијама

за демократске самоуправне односе који треба да
се афирмишу у радној или друштвено-политичкој
организацији у којој се налазе.

Тиме се може и објаснити чињеница да је пре
неколшко дана ДИРЕКТОР ИСТОРИЈСКОГ АРХИ
ВА У КРАЉЕВУ ОНЕМОГУЋИО приступ предста
вницима Отлштинског већа Синдиката и новинарима.
који су требало да присмствују седници Савета радне

ЈАВНО ОТВОРЕНО О МЕЂУЉУДСКИМ ОДНОСИ
МА И ДРУГИМ ПРОБЛЕМИМА КОЈИ СУ ДОВЕ
ЛИ ДО ТИХ И ТАКВИХ НЕЗДРАВИХ ОДНОСА.

сумње, представници
члановима ове установе да разреше међусобне од-
носе, јер су са тим циљем и

ПОБОРНИЦИ

»БОРБЕНОСТ« поприма

којој би се расправљало
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Синдиката би помогли

пошли на њихову

Што се тиче новинара, ово за њих није усам-
љен случај. Често је непожељан њихов приступ“

ч састанцима других организација,
органа, комисија и слично. Међутим ж тих појава
биће све мање. Имамо чу виду да је ради јачања.
улоге ц утицаја чланова Савеза комуниста ц свих
радних људи у свим фазама политичког процеса,
неопходно брже тревазилазити праксу затварања
у оквире радне организације и форума друштве-
њих и политичких организација.

ДГ,
 

ОДРЖАН ОПШТИ САБОР

ПЕРСПЕКТИВА ПОСЛОВАЊА И
РАЗВОЈ ПРИВРЕДЕ У ЦЕНТРУ ПАТЊЕ

%жНА СЕДНИЦИ СВА ТРИ ВЕЋА СКУПШТИНЕ ОП
ШТИНЕ УСВОЈЕН БУЏЕТ ЗА 1972. ГОДИНУ у УКУП-
НИ ПРИХОДИ ЗА ОВУ ГОДИНУ ПРЕДВИЂЕНИ У из
НОСУ ОД 36,740.0096 ДИНАРА, ШТО ЈЕ ЗА 26 ОДСТО
ВИШЕ НЕГО У ПРОШЛОЈ ГОДИНИ,

Прошле недеље у Краљеву
је одржан Општи сабор дру
штвено-политичких органи-
зација, на коме су утврђене
основе друштвено-економске
и пореске политике за 1972.
годину, и седница сва три ве
ћа Скупштине општине, на
којој је усвојен буџет за ову
тодину.
Одмах треба рећи да је у

предлогу основа централно
место дато проблемима, по-
требама и персективи посло
вања и развоја привреде, и
инвестиционим улагањима у
проширење и модернизаци-
ју производних капацитета.
Да би се остварили утврђе

ни циљеви друштвено-екон-
омске политике, предвиђено
је предузимање мера ка ста-
билизацији цена и трошкова,
ограничењу свих видова оп-
ште и буџетске потрошње, по
већању ликвидности привре-
де у даљој децентрализаци-
ји и детатизацији функција
друштвено-политичке зајед-
нице.
— Посебно је битно указа

ти на однос према формира
њу и трошењу друштвених
средстава у непривредним
организацијама са напоме-
ном да тај однос мора бити
У духу друштвено-економске
политике наше општине и
резолуција Савезне и Репу-
бличке скупштине са обаве

зом да се корисници друш-
твених средстава стриктно
придржавају познатих наче
ла финансијске дисциплине,
која, нажалост, задњих годи
на није била много присутна
У неким организацијама —
рекао је у уводном излага-
њу председник Скупштине
општине др Миленко Мојси
ловић.

У основама дрштвено-е-
кономске политике са пуно
пажње пришло се проблему
социјалних разлика. Истак-
нута је потреба да се хитно

и одлучно предузму најош-
трије мере у циљу отклањања
извора и узрока социјалне
неједнакости,

Најоштрије мере предузе-
ће се против оних који сеу
прибављању прихода служе
средствима и методама суп-

ротним принципима и морал
ним нормама социјалистичке
заједнице каква је наша. У
дискусији о основама је у-
казано на многе изворе раз-
лика у сфери привређивања
и расподеле недовољном кон
тролисању процена дохотка,
расподела дохотка и личних

доходака без резлних крите
ријума награђивања који би
зависили од резултата рада,
кроз необезбеђен и недефи-
нисан минимум за егзистен-
цију грађана, са веома мис-
ким примањима. Ово нарочи

СЕДНИЦА СКУПШТИНЕ ЗА ПОСЛОВЕ ЗАПОШЉАВАЊА

САОННО У АКЦИЈЕ ЗАПОШЉАВАЊА |
| ИСТАКНУТО ЈЕ У ДИСКУСИЈИ НА СЕДНИЦИ

СКУПШТИНЕ ЗАЈЕДНИЦЕ ЗА ПОСЛОВЕ ЗАПОШ-
ЉАВАЊА У КРАЉЕВУ ПОВОДОМ ДОНОШЕЊА
ПРОГРАМА РАДА ЗАВОДА ЗА ЗАПОШЉАВАЊЕ У
овој години.

| ЧЛАНОВИ СКУПШТИНЕ УСВОЈИЛИ ПРОГРАМ РА-
ДА ЗАВОДА ЗА ОВУ ГОДИНУ, ДОК ЈЕ ДОНОШЕ-
ЊЕ ФИНАНСИЈСКОГ ПЛАНА ОПШТИНСКЕ ЗА-
ЈЕДНИЦЕ ЗА ЗАПОШЉАВАЊЕ ОДЛОЖЕНО ЗА
НАРЕДНУ СЕДНИЦУ,

Програмом рада Завода за
запошљавање у Краљеву
донетом на Х седници Скуп

штине заједнице за послове
запошљавања одржаној про
шлог понедељка у Матаруш
кој Бањи, предвиђене су

бројне активности које ће
стручне службе и органи За
вода развијати ове године,
Тако се поред израде анали
зе о кретању запошљавања
и незапослености у прошлој
тодини и праћења потреба
за кадровима у привреди и
непривредним радним орга-
низацијама током ове године,

предвиђају посебне активнос- _

ти на пословима планирања

потреба у кадровима у скло-

пу израде средњорочног пла

на развоја краљевачке и вр

њачке општине.

МИетакнуто место.у програ-
му рада и у дискусији дато

је пословима Завода на пра-
ћењу примене друштвеног до
говора о приоритетима и кри
теријумима при запошљава“
њу радника, као и запошкња
вању приправника и наших
радника у иностранству.

то кроз непостојање система

за диференцирано опорезива
ње, кроз системски одређен
неједнак положај појединих
делатности у стицању дохот

ка, недостатак одређених при

 

Што хитније мере за укла-
њањесоцијалне неједнакости

нципа у контроли цена, про
извода и услуга.
— У сфери запошљавања

извори социјалних неједна-
кости испољавају се кроз не
поштовање друштвеног дого
вора о запошљавању. Кроз
недефинисану сигурност и
могућност запошљавања ли-
ца која чекају на посао. Кроз
недовољну материјалну заш
титу незапослених и њихо-
вих породица — истакао је
др Миленко Мојсиловић.
Усвајањем основа друштве

но-економске политике за

ову годину, одборници и де-
легати друштвено-потитич-
ких организација, су усвоји

Правилне и благовремене

информације о занимањима

 

и њиховим карактеристика-
ма,каои чиниоцима о који-
ма треба водити рачуна при
избору занимања, биће је-
дан од најглавнијих задата
ка службе за професионал-
ву оријентацију Завода У
овој години. Иначе, ова слу

жба биће ангажована и на

пословима селекције радни-

ка ради њиховог стручног

оспособљавања.

запослени, примати новчане
накнаде у трајању од 60 ме-
сеци, Минимални износи на
кнада износиће, уместо сада
шњих 400 - 500,00 динара, док
максимални износ накнаде
не може бити већи од 1.400,00
динара.

Скупштина је на овој сед

ници разматрала и захтеве

неких радних организација

Учесници Скупштине за послове запошљавања

ли у потпуности предлоге би
рача и радних људи, датих
у току јавне дискусије о о-
вом документу,
На заједничкој седници

сва три већа Скупштине оп
штине усвојен је и буџет за
1972. годину. Овим докумен-
том утврђени су укупни при
ходи од 36.740.000 динара,
што је за 10.020.000 више не
то у протеклој години.

Највећи пораст буџетских
средстава забележен је у ко-
муналној делатности, За у-
личну расвету, одржавање
чистоће и зеленила у Матару
шкој и Богутовачкој Бањи
и друге комуналне потребе,
обезбеђена су средства од
1.990.000 динара за 87 одсто
више него у прошлој годину.
Средства за културу и физи
чку културу већа су за 80,
и здравствену заштиту 17 од
сто, и делатност меснихзајед
ница 28 одсто. У делу непри

вредних инвестиција значај
ну ставку заузима учешће у
изградњи школа 400.000, от-
плату ануитета 5.510.000 из-
градњу универзалне спорт-
ске хале 539.000 и изградњу
одашиљача Радио Краљева

710.000 динара.

За учешће у одржавању,
оправци реконструкцији пут
не мреже буџет Општине о-
безбедио је средства од
1.190.000 динара или за 30 од
сто више него у 1971. години.

На крају да кажемо да с-
редства која се враћају и ус
меравају привреди растуу
овој години за 37 одсто.

М. Глишовић

У области посредовања у
запошљавању посебне актив
вости службе Завода одвија

ће се на усавршавању систе
ма информисања на релаци
ји Завод — радна организа-
ција — незапослени радник,
Предвиђају се значајни пос
лови на упознавању служби
радних организација са но-

вим начином рада Завода на
пословима посредовања при
запошљавању радника.

Завод ће током године у
сарадњи са радним организа
цијама стручно оспособљава
ти раднике сходно захтеви-
ма нове технолотије произ-
водње и организације рада
радних организација.

Доношење финансијског
плана Општинске заједнице
за запошљавање одложено

је за наредну седницу Скуп
штине, пошто је у понуђеном
предлогу недостајало неколи
ко основних елемената без
којих се чланови Скупшти-
не нису хтели изјашњавати.

Правилником о коришће-
њу средстава за припрема-
ње незапослених радника,

који је донет на овој седни-
ци, одређени су услови и
поступак за коришћење сре

детава за припремање неза-
послених радника при запо
шљавању на територији ове
заједнице. Након његовог до
ношења, са непоменом да је
ова Скупштина међу први-

ма у Републици то учинила,
доставиће се свим радним
организацијама на упознава
ње и примену.

У наставку рада седнице,
Скупштина је донела неколи
ко одлука којима се регули
шу поава на материјално обе

незапослених рад-
ника, Тако ће у будуће и ра
дници са 20 година радног
стажа, а привремено су не-

збећење

за доделу средстава из дела

средстава, заједнице намење

них за сТручњф оспособљава

ње радниха. Тако су размат

рани захтеви Индустрије

„Магнохром“, „Каблара“,

Графичког предузећа „Сло-

во“ и Бањског лечилишта

„Врњачка Бања“. Уважава-

јући све наведене захтеве од

луком Скупштине „Могно-

хрому“ је додељено 92.670 ди

нара за оспособљавање 170

радника за потребе погона

термотехнике. Грађевинском

предузећу „Каблар“ додеље

но је 129.280,00 динара за по

требе стручног оспособљава-

ња 300 запослених радника,

а током ове године ова рад-

на организација ће примити

још 150 неквалификованих

радника који се налазе на

евиденцији Завода за запош

љавање. Графичком преду-

зећу „Слово“ у Краљеву, одо

брено је 45.000 динара за

стручно оспособљавање 57

радника, с тим што ће ова

радна организација запосли

ти 30 нових радника. Овом

предузећу одобрен је и крат

корочни кредит за обртна

средства у износу од 300.000

динара са роком враћања од

9 месеци. Бањском лечилиш

ту „Врњачка Бања“ одобре-

но је 81.400 динара за оспо-

собљавање 50 радника

приучених слатинара, Сви

ови радници, након успешно

завршене обуке, ступиће на

рад у поменутим радним ор-

ганизацијама на неодређено

време,

М. Ђокић



   

2. страна ИБАРСКЕ новости

после карантина на Гочу ишШумарско-техничкој школи у Краљеву

ХРАБРОСТ И ОДГОВОРНОСТ
· Из злоћудности карантинс
ких болести, у овом случају
великих богиња, и консек-
вентних санкција за њихово

_ несузбијање, треба да се са-
гледа оправданост наших ри
торозних мера битне мобили
зације здравственог и дру-
тог особља у заштити станов.
ништва од обољевања.
Први корак у борби про-

тив великих (богиња јесте
хитно формирање каранти-
на у којем ће се сместити сва
лица која су на било који
начин дошла у контакт са
оболелима. Тако изоловане,
ове особе остају у каранти-
ну За све време инкубацио-
нот стадијума (време од мо-
мента заразе до испољавања
болести) под строгим надзо-
ром лекара. Уколико се от-

крије да је неко оболео тран

спортује се у одређену бол-
вицу.
Карантин су измислили

наши Дубровчани још пре
косовског боја. Први пут су
та применили против „црне
смрти“, куге, 1377. године.
Закони карантина су нај-

строжи закони. Најмањи
прекршај тог закона може

да изазове смрт не само пре
кршиоца него и масовни по-
морљудства како у каранти
ву такои становништва ван

га
ајугроженији у каранти-

нима су, свакако, медицинс
екипе. Збогпрегледа, ле-
а неговања особа у

евентуалној инкубацији 6о-
лести м о особље се
ПР Још се сећам

се у тешким и опас
демијама по
„“а

е везе са гра-
паојевеома
срећно изабран, јер је био
удаљен и потпуно изолован
од сваког насеља.
Ево каква је била психоза

у екипи на путу према каран
тину. Пре пола ноћи, члано
ви екипе и ја кренули смо   
Др Цветко Милошевић

   

МРРРАБРЕ

према Гочу у прихватању пр
ве жртве великих богиња.
Неколико часова пре полас
ка из болнице вакцинисали
су нас. У санитетским коли-
ма нисмо много разговарали
сем што је једна медицинс-
Ка сестра потиштено рекла:
„Докторе, нас су отписали“.
Осетио сам да је то био по-
четак панике у екипи. „Док
торе, да ли смо ми заштиће-
ни вакцином коју смо данас
примили“ — гласило је сле
деће питање. Не, нисмо заш
тићени — одговорио сам. Ор
танизму је потребно најма-
ње 7—8 дана да створи соли

дан имунитет против боги-
ња. Дотле, мораћемо се нај-
ригорозније придржавати ка

рантинских прописа како би
смо се вратили живи својим
кућама.
У току исте ноћи и следе-

ћих дана примили смо прве
особе које су биле у контак
ту са болесником на кожном

рантинских мера почеле су
од управника интерната. Пр
ви сусрет са њим био је из
ненађујући: „Ми смо тражи
ли екипу из Беогреда, а не
вас“ — рекао је управник,
Овај руководилац интерна-

та дисквалификовао нас је
још на првом кораку и изра
зио неповрење у наш пред-
стојећи рад. Није било теш-
ко закључити да од поједи-
наца из интернатског колек
тива не треба очекивати на-
рочиту помоћ у спровођењу
одлука Општинског штаба
за откривање евентуално за
ражених ученика. Штавише,
(бојали смо се ометања у раду
недисциплине и његове ин-
доленције у овом мобилном
стању. Због тога сам кориго
вао свој став и одлучио да
будем истовремено и лекар
и, ако буде требало, и дик-
татор. Јер, када су у питању

животи скоро 230 младих ђа
ка тада се једино и искљу-

>

умро. Сви су мислили да је
то њихов колега који је обо
лео од великих богиња. Од-
једном је замро сваки жи-

вот у карантину, настала је
општа тишина као да су сви
отпутовали изненада. Дотле

доста слободни сада су поста
ли подозриви једни према

другима, питајући се да ли
је Никола заиста мртав, У-
ченици ТУ-1, разреда Николе

Накарадића, наводно умр-

лог, позвали су ме да ми са-
опште одлуку коју су доне-
ли поводом смрти њиховог
колеге. Почели су отприли-
ке овако: „Докторе, ми зна-
мо да ви лекари имате сво-
је професионалне тајне али
овога пута, молимо Вас, да
је прекршите и да нам каже
те истину, да ли је наш друг
мртав или жив. Немојте да
кријете од нас смрт воље-
ног колеге, ми смо одрасли
и зрели људи, схватићемо,
само нам реците истину“. У

ЈУ време карантина у Шумарској школи

одељењу у Чачку. Карантин
смо опремили за пријем ве
ћег броја сумњивих. Међу-
тим, четвртог дана долази до
преокрета у епидемиолош-
кој ситуацији и наша екипа
креће за Шумарску школу
да тамо организује каран-

тин.

Сада већ поуздано може
да се каже да је одлука Оп

штинскот штаба да се Шу-
марска школа стави под ка
рантин "била далековида.
Код ученика те школе, који
је био у контакту са варио-
лочним болесником на кож
ном одељењу болнице у Чач
ку, касније су доказане вели
ке богиње. Постојала је ве-
лика вероватноћа да је он
оставио кобне контакте зара
зе код својих колега у шко-
ли. Због тога смо по наређе
њу Штаба преузели каран-

тин у Шумарској школи.

  

Тешкоће већ на првом

кораку

Већ на самом улазу у ка-
рантин медицинска екипа је
веома хладно и уздржано
примљена. Тешкоће у орга
низовању и спровођењу ка

  

чиво примењује неограниче
на императивност и послуш
ност без поговора. Због тога
сам рекао управнику да ће
убудуће слушати само моја
наређења и да не заборави

да је у карантину као и сви

остали "ученици. Међутим,
није се могао одрећи својих
прерогатива. Често је због
тога долазило до оштрих иму
чних сцена између нас. На
пример, сукоб око изноше-
ња и продавања отпадака

хране изван карантина, оме
тање телефонских разговора
са Штабом, покушај да за-
брани штампу ученицима,
дискриминација према уче-
ницима који нису становали
у интернату и др. Један од

васпитача био је чак интоле
рантнији према мени нето
њетов шеф: „Ми нисмо ва-

ше жене да се на нас истре-

сате“ — одбрусио ми је вас-
питач.

Врхунац панике у карантину

Десило се то оног дана ка
да је радиоталасом емитова-
на вест да је неки ученик
из села Моровића (где се на
лазио Никола  Накарадић)

целој учионици у коју су би
ли смештени чуо се само је
цај — плач ученица. Имао
сам утисак да су обузети у-
жасним страхом од помисли
да су сада они, неко од њих,

ма реду да умру. „Ми смо
одлучили — наставили су —
да истакнемо црни барјак
и одржимо посмртну реч“.
Покушао сам да делујем

психолошки и медицински
објасним да је Никола мо-
гао другог да зарази и да
тај умре, а он да остане жив.
Обећао сам им да ћу од Оп
штинског штаба захтевати
да се хитно дозна истина о

здравственом стању Николе
Накарадића. да ли је жив
или мртав и писмено оба-
вести Шумарска школа.
Сутрадан је стигло обаве-

штење да је Никола жив,

„Никола је жив... Никола
је жив... орило се школско
двориште. Настала је песма,
коло — Бранково коло ђа-
ка из Србије, ПР Црне
Горе и Војводине,

Хвала ученицима

Шумарске школе
Да није било племенитих

и емотивно сталожених уче-
ника наш задатак у каран-
тину био би још тежи. Ми
оком, а они скоком што би се
народно рекло, помагали су
и сарађивали са нама на
свим пољима: савесно су ме-
рили температуру (укупно о-
ко 5.000 измерених темпера-
тура), дисциплиновано лежа
ли у постељи који су били
под температуром, одража-
вали хитијену, слушали на
тла прелавања, вакцинисали
се и ревакцинисали итд. У
тренуцима душевне кризе ис
пољавали су храброст достој
ну омладини без мржње и
зависти. У овој муци они су
заиста били јунаци. У на-
шој несрећи имали смо и сре
ће: није нико међу њима о-
болео. Растали смо се. Испра
тиле су нас речи: хвала сви
ма, дођите нам опет али не
у — карантин.

Др Ц. Милошевић
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ПОЗИВАМО. ВАС

Мирослав

ВИЋ, студент:

КОВАЧЕ-

Факултет

— Вест да ће се можда у
Краљеву отворити факул
тет за културу, обрадова
ла ме је. Ово утолико пре
што ми се чини да у том
погледу Краљево заоста-

је за неким суседним гра
довима, као што је то слу
чај са Крагујевцом и Ча-
чком, на пример. Колико
би то, и евентуално отва
рање још неког фокулте-
та, значило за младе Кра
љева не треба ни говори
ти, Колико је само гимна
зијалаца и других мла-
дих људи, често без не-
ких нарочитих материјал
них могућности, принуђе
но да продужи школова-

ње у другим градовима.

Инж, Радош ВАСОВИЋ,
секретар Ауто-мото клу-

ба:

Туринг служба

— При нашем Клубу по

чела је да ради Турнит
служба, тако да ће сви
моторизовани грађани мо-
ћи преко ње да дођу до
свих потребних информа
ција у вези са путовањи

ма у иностранство. Служ

ба ће заинтересоване мо
ћи да снабде са креди-

тним писмима за оправку
кола и боновима за гори
во. Исто тако код ње се

о зел.

ла, а врши и регистраци

ју — односно продужење
регистрације аутомобила,

Новости има још. За не

колико дана комплетира
ћемо објекте и опрему ка

ко би што спремније доче

кали сезону. Од Техноме

тала узели смо сервис мо
педа „Томос“, а у прего-

ворима смо за сервисира-
ње њихових возила. Има

изгледа да закључимо уго

вор о сервисирању Заста-
виних возила.

Препоручујем аутомоби

листима да пред сезону

изврше тестирање возила

на најсавременијим уре-

Ђајима, које смо скоро до

бавили из Данске. 

ВЕСТИ СА ТЕЛЕФОНА 22-652

Уређујс: МИЛАН ГЛИШОВИЋ

У сваком броју нашег листа, мало места и за вас,
драги читаоци, Потребно је да се јавите нашој ре-
дакцији на телефон 22-652, или ћемо вас ми позвати
(случајним избором), па ће свака новост за коју ми-
слите да је вредна пажње бити и објављена. Надамо
се да ћете бити добри сарадници.

ПОЗОВИТЕ МА

Љубица МЕДАРЕВИЋ,

ученица гимназије:

Матура

— Радујем се што ћу

ове године завршити гим
назију, али се некако пла
шим матуре, Ове године
гимназију завршава око
150 мојих другова и дру-
тарица. Професори нам
кажу да ћемо жалити за
данима у гимназији. И ја
мислим тако. Заиста ће
бити тешко растати се од
дивних другова и доугари
ца. Многи од нас су се
већ определили на који

ће факултет. Ја сам се
већ одлучила за журна-
листику,

Живорад МИОДРАГО-

ВИЋ, шеф рецепције Вр

њачка Бања:

Тости

— За прва три месеца
ове године Врњачку Ба-
њу је посетило више го-
стију него у протеклој го
дини. Остварено је више
посета а и ноћивања. Због
појаве великих богиња,
мада у Бањи и околини
није забележен ни један
случај, опала је посета го
стију у овом месецу. Због
вакцинације и ревакцина
ције неки гости су отка-
зали, али ће у Бању до
ћи касније, Занимљиво је
да су посету у Бањи наја.  

 

 

јемо и ове године Ре
дну посету.

Љубинка ИГРУТИНО-
ВИЋ, секретар Центра за

социјални рад:

Странке

— Због појаве великих
богиња у нашем Центру

је мање странака него о-
бочно. Иначе, у  просе-
ку6запослениху
нашој установи дневно

· прими око стотину раз-
них странака. Када се и-
ма у виду о каквим се све
проблемима ради, онда се
може замислити колико
је то напоран рад. Наш

Центар има око 250 кори
сника помоћи и око 1200
нових случајева који за-

хтевају социјалну помоћ,  
 

Уништиће се
У оквиру мера опште хи-

гијенизације, у краљевачкој

пси луталице
да постоји могућност да се
беснило појави и на овом те

општини ће се одмах прићи рену.
уништавању паса луталица.
Пси који нису регистровани
и здравствено заштићени, а
нађу се на улици слобдну, о-
вога пута биће по кратком
поступку ликвидирани. Ка-
ко смо сазнали, у Делиблат-
ској пешчари је већ забеле
жена појава беснила код па
са луталица и лисица, тако

Из Фонда за заштиту сто-
ке од сточних зараза, већ су
обезбеђена средства за ком-
плетно уништавање паса лу
талица док се од грађана тра
жи да своје псе подвргну ва
кцинацији, како би се благо
времено обезбедили.

мг.

 

МУТОВАЊА

Корићанац у САД
Ових дана је генерални ди

ректор Индустрије високо-

ватросталних материјала
„Магнохром“ у Краљеву 6о
равио у Америци. Циљ њего

• вог путовања је обилазак тр

жишта у овој прекоокеанс-

кој земљи у којој „Магнох-

ром“ има највећег купца.

Америка купује магнезитне
опеке и синтер.

Верољуб Корићанац је
приликом свог боравка у
Америци разговарао и о скла
пању нових аранжмана и
проширивању тржишта за
„Магнохромове“ производе,
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после једнеуспеле акције

БИТКА ПРОТИВ ВАРКОЛЕ
ЗАВРШЕНА· АЛИ НЕ И РАТ!
 

БЕ ЗА ДЕСЕТ ДАНА У КРАЉЕВАЧКОЈ ОПШТИНИ ВА
КЦИОНИСАНО ЈЕ ПРВИ ПУТ 111.000, А ДРУГИ И
ТРЕЋИ ПУТ ОКО 26.000 ГРАЂАНА, ЗНАТНО ВИШЕ
НЕГО ШТО ОПШТИНА БРОЈИ СТАНОВНИКА.

Мир и спокојство полако
се враћају у наше домове.

Уобичајену тему разговора
со примљеној или непримље-
ној вакцини замениле су но
ве актуелније теме. Међу-
тим, једно осећање, ипак, ос

таје: био је то својеврстан

рат војске у белим мантили
ма против изненадне опасно
сти — вируса великих боги
ња. Ако бисмо употребили
терминологију ратних изве
штача, онда бисмо рекли да
је битка добијена, неприја-

тељ онемогућен у свом похо
ду, а губитака на бојишту
није било. Остало је само да
се забележе имена храбрих

и најхрабријих и да им се
уиме свих становника наше
општине захвалимо. Јер, ра-
ди нашег спокојства и мир
ног сна, даровали су нам сво
је непроспаване ноћи, не-
мир и неизвесност за сопстве
ну сигурност, и што је најва
жније огромно поверење у
њихову професионалну са-
вест. Тако је било од првог
дана овог муњевитог рата до
последњег. Од оног тренутка
када је опакаболест готово
закуцала и на врата нашег
града и читаве општине,
Косу ти људи о којима се

последњих дана марта нај-

више говорило Као метеор
су прохујали кроз наш жи-
вот, оставили трагове на на-
шим тек цепљеним рукама,
својим самопрегорним држа
њем задобили наше дубоко
поштовање и најзад, када се

све стишало, вратили се сво
јим свакодневним послови-
ма, Било их је много који
заслужују и јавну зхвал-
ност, Међутим, тешко је из-

двојити једног, двоје или де-
сетак правих хероја. Општи

закључак је да је сваки члан
ове наше „беле војске“ на
свој начин испољио храб-

рост, одважност, поверењеу
науку и што је најважније
велику љубав према човеку.
Зато је и могућ закључак
да је у овој великој акцији
све функционисало као сат.

Томе је допринело дисципли
новано извршавање задата-
ка, почевши од чланова Оп
штинског штаба за сузбија-
ње карантинских болести,
Црвеног крста, здравствених
радника, возача санитетских
возила, куварица, радника
Службе СУП-а, превознич-
ких предузећа становника
општине и безброј других
учесника овог неуобичајеног

рата. =

Признање

Зато никога није изнена-

дило када је на прошлонеде-
љном Општемсабору општи
не Краљево, на предлог Со-
цијалистичког савеза, и зва-

нично одато признање здрав
ственим радницима, припад
ницима Службе унутраш-
њих послова и другим учес-
ницима акције на спречава-

њу појаве великих богиња,
Одмах после изреченот при

 

У слици
и речи

 

НЕОЗБИЉНЕ ИГРЕ

Сваке године у Краљеву се улажу знатна матери-
јална средства за обнављање и одржавање парковског
инвентара. Упркос томе, краљевачки паркови су све си-
ромашнији. На удару једног броја неодговорних мла-
дића, најчешће су клупе. Није редак случај, рекли су нам
У „Чистоћи“ да се и по неколико клупа преко ноћи нађе
у Ибру. Ово се најчешће догађа у парку код Музеја, али
ових дана слично се одиграва и са клупама у парку код
Дома друштвених организација, на нашој слици. Ако још
кажемо да у парку у Кидричевој улици, на Пљакином
шанцу, до Дома ЈНА, обавезног овог парковског инвен-
тара нема, онда се сасвим нормално намеће питање ко
је одговоран за све то. Пре неку годину формирана је
кемунална инспекција, која је требало да се брине о зе-
ленилу. Чули смо да она још увек постоји.

М. Глишовић

знања, посетили смо Штаб
за борбу против карантинс-
ких болести, који се још
увек налази у мобилном ста
њу, и том приликом разгова
рали са председником Шта-
ба др Миленком Мојсилови
ћем. Сасвим нормално, желе
ли смо да сазнамо да ли по-

ред опште похвале целокуп-
не акције, има појединаца
који су се својим радом и
пожртвовањем изузетно ис
такли, и да би их као такве
требало посебно поменути.

— На синоћнем састанку
Штаба, било је речи о томе,

рекао нам је др Мојсиловић.
— Закључак Штаба био је
да је овом приликом доми-
нирало јединство акције
здравствених и других рад-
ника запослених у здравс-
твеним установама, радника
Службе безбедности, тако да
је дилема шта је то што би

требало посебно истаћи. Не
што мислим да ли је то онај
који је највише урадио и ни
је знао за почетак и крај, за
одмор или ручак, или је то
екипа за карантин, која је и

ако недовољно заштићена
отишла и прихватила се ду
жности не знајући да ли ће
се већ на првом кораку сус-

рести са зараженим болесни-
ком. Да ли је то можда еки
па за транспорт, састављена
од возача и два болничара.
у сваком случају веома утро
жена, с обзиром да нисмо
располагали са специјалним
заштитним средствима. Шта

рећи, на пример, о великом
броју здравствених радника,
који су оставили незашти-
ћену породицу, понесени ак
цијом заштите других, сети
ли се тек на крају када је ак
ција приведена крају да зашУБ
тите своје најближе.
примера да су здравствени
радници — брачни парови,
оставили не само децу пот
пуно незаштићену у смислу

одбране од инфекције, него
их оставили необезбеђену је
дноставно саме код куће.
Или, чланови екипе који ни
су за себе и своју породицу
тражили посебне мере зашти
те, и ако постоји упутство да
се чланови екипе и њихове
породице посебно заштите,

због тога што су и најугро-
женији. Па, када говоримо о
тој посебној заштити мис-
лим да долази у обзир да у
те подухвате треба истаћи
и ону куварицу која је од
била да прими допунска сре
детва за личну заштиту. Као
што видите не знамо кога чо
век да истакне. Да ли оног
лекара који је завршавајући
посао не предахнувши, пону
дио помоћ да ако треба оде
са екипом на Косово, у. Но-
ви Пазар, Чачак, да би заш
титио и друге, И тако ка-
жем, у низу ових могућих
светлих примера, тешко је
истаћи само неколико, јер
би то у суштини значило —
увредити многе, За наш град
и нашу општину је срећа
што је међу здравственим и
другим радницима било вео
ма мало оних који су себе
ставили У „сопствени каран
тин“. Који су били јако да
кажем „способни“ да крити-

кују пропусте и „немедицинс
ки“ рад у овако кампањском

раду. а таквих је било толи-
ко мало да представљају без
начајни број и не могу да
утичу на један заиста соли
дан рад здравствене службе,
у оваквим изузетним услови
ма.

Несаломиви

Због велике брзине екипа
ЖТП из Краљева у првом
моменту није била обухваће
на акцијом. Међутим, већ
другог дана екипа се сама ја
вила Штабу тражећи заду-
жење како би се укључили
у акцију вакцинације. Од та

да су као добровољци ради-
ли из дана у дан. Лекари и
медицински техничари Гар-
низона ЈНА, били су као ле-

тећа екипа, и радили тамо
где је било најтеже у Дому
друштвених организација и
Скупштини општине.

Млади лекари Фабрике ва
тона добили су назив „неса

ломиви“. За њих није било
проблема ни дилема. Стиза

ли су свуда у Пропљеницу,
Гокчаницу...

— Овај рад је некако збли
жио људе. У једној екипи
сви почев од оног писара,
медицинске сестре до лека-

ра, радили су беспрекорно —
каже др Миленко Мојсило-
вић. .

Можда је пресудан моме-
нат у овој акцији одлучило

брзо откривања тројице љу
ди из првог контакта са бо-
лесником из Новог Пазара у
чачанској болници.

— Правовремена наша ре-
акција од момента обавеште
ња до проналажења учени-
ка Шумарске школе у селу
Моровићу, била је можда
пресудна. Ми смо обавеште-
ни у пет часова 23. марта,

 

 

Лекари за време интервенције

а успели смо преко службе
СУП-а, без адресе, да га про

нађемо исте ноћи. Да њега

нисмо на време пронашли он
би. остао у Моровићу као

прекинути ланац, а последи
це су познате. У исто време,
рекордном брзином, пронаш
ли смо и ставили у карантин
још двоје који су такође би

ли сумњиви да су заражени
великим богињама. Једног у

Ласцу, а другог у Разбојни

код Бруса.

Ово је само пар исечака

из једне заиста бурне неде-

ље, испуњене стрепњом и

 

ишчекивањем. Једна акција

је успешно приведена крају;

али то не значи и да је пот

пуно завршена, Сада је тре

вутак да се заједничким сна

гама крене у још одлучнију

борбу против нечистоће, која

увек представља плодно тле

за ширење свих заразних бо

лести. У продужној акцији

хигијенизације "града вели-

ку улогу одиграће сам одзив

грађана, који су дужни да

се придржавају донетих про

писа и одлука.

Љ. Ђорђевић

М. Глишовић

2 Пени

НАЦРТ ЗАКОНА О СТАМБЕНИМ ОДНОСИМА У СР СРБИЈИ

ЗНАЧАЈНЕ ДРУШТВЕНЕ
И ЕКОНОМСКЕ ПРОМЕНЕ

зе ВЕЋА ПРАВА ДАВАОЦА СТАНА Ж СТАН ПРЕ-_
МА ПОТРЕБАМА

Односи у области станова-
њазадиру несамо у питања
стандарда људи, већ и у дру
штвено-економске односе. Ка
да се води рачуна о томе
шта се све у нас променило
од 1959. године, када је донет
савезни закон о стамбеним
односима, долази се до зак-
ључка да садашња ситуаци-
ја у овој области не одгова-
ра тим променама, Тако по-
стављени систем омогућиоје,
поред осталог, стварање це-
лог низа формација, које да
нас представљају један од
основних узрока продубљива
ња социјалних разлика у дру
штву.
Републички секретаријат

Србије за урбанизам, стам-
бене и комуналне делатности
израдио је нацрт новог зако
на о стамбеним односима. У-
савршавање система кориш-
ћења стана има, пре свега,
за циљ да се из стамбених
односа елимнишу појаве сти

цања дохтка без личног ра-
да. Стога, како истичу пред-
лагачи, закона, полазну ос-
нову за ново уређивање сис
тема коришћења стана треба

да буде унапређивање посто
јећих односа. То представља
прилагођавање како економ-
ским односима, тако и захте
вима социјалне политике, чи
ме би се онемогућило стица
ње дохотка на основу кориш
ћења стана,
Прва верзија републичког

закона о стамбеним односи-
ма биће до краја године пре
дмет јавне дискусије, што
значи и дотеривање и нала
жење најбољих решења. До
тле ће, континуитета ради,
бити на снази досадашњи са
везни закон, Међутим, од по
четка 1973. године, радне и
друге организације, даваоци
станова на коришћење, има-
ју знатно већа права. Тоу
суштини мења институцију
станарског права, чија је зло
употреба доводила чак и до
политичких проблема.
Једна од основних права

даваоца стана на корушћење
односно радне организације,
јесте у томе да кориснику с-
тана може да одређује и да-
је адекватан стан према по-
требама, односно према бро-
ју чланова домаћинства. То
практично значи могућност
и овлашћење да се радни-
ку са више чланова породи-

це додели и већи стан који ко
ристи радник самањечлано
ва породице. У том случају
раднику који оставља већи
стан мора да се обезбеди „а-
декватан“ други, За сада у
расправама о нацрту закона
није јасно одређено шта зна
чи то „адекватан“. Није спор
на, значи, величина стана,
већ место где се он налази.
Ново у нацрту републич-

ког закона представља и то
да друштвени стан не може
да користи радник који у ис
том месту има у личној сво-
јини стан или породичну
стамбену зграду који по повр
шини одговара његовим по-
требама. Намера је, очиглед-
но, да се законским путем о-
тклони могућност да поједин
ци користе станове у друшт
веној својини, а да сопстве-
не станове издају у закупи
тако остварују високе зара-
де. У таквим случајевима ни
су засновани подстанарски
односи, при чему се плаћају
знатно ниже кирије. У ова-

КРАЉЕВО

квим случајевима оне се сло
бодно уговарају па власник
стана или породичне зграде
може доста да заради. Оту-
да и разлика између овихгра
ђана и онихкоји у сопстве-
ним зградама имају подста-
наре и добијају само симбо
личну накнаду за коришће-
ње стана. Зато је у нацрту за
кона предвиђено да они до-

бију већа права, Сада у ре-
публици има, према неким

анализама, око 100.000 стано
ва у личној својини у који-
ма станују лица са станар-
ским правом стеченим до
1959, године. Аномалија је то
да власници таквих станова
нису решили своје стамбене
проблеме, а онекојиу њихов

им становима станују не могу
да иселе. Додуше, ако би се

то најправичније решило тре
бало би подстанарима обез-

бедити 100.000 станова, а то

је, бар за сада, апсурд.
Најважније је, чини се, то

да се схвати да и у овој обла

сти предстоје значајне дру-
штвене и економске проме-
не.

Б.Ћ.
мапити

Конституисан Општински
одбор Црвеног крста

У понедељак, 10. априла,

одржана је прва седница
новоизабраног Општинског
одбора Црвеног крста, којом
приликом је извршен избор

председника, потпредседни-
ка, секретара и чланова из-
врштног одбора. Такође су
именовани председници и чл
анови комисија Општинск-
ог одбора. За председника

поново је изабрана Дана Ри

стовић, за потпредседника
др Мирче Миков из Ушћа,

а за секретара Бранко Гаје-

вић,
На седници је донет про-

грам активности Општинс-

ког одбора у Недељи Црвеног
крста која се одржава по-
четком маја.

љ.Ђ.

ЦРВЕНИ КРСТ У СЛЕДЕЋОЈ АКЦИЈИ

Рад но спречавању шуге
Приликом недавно спрове-

дене опште вакцинације ста
новника наше општине, здра
ветвени радници су запази-
ли веома раширену појаву
шуге у многим срединама, а
нарочито међу школском де

цом. Тим поводом, Општин-

ски одбор Црвеног крста од-

лучио је да у најскорије вре

ме предузме организовану

акцију у искорењавању ове
балести и спречавању њеног
даљег ширења, У тој акци-
ји биће укључена омладина
Црвеног крста Медицинске
школе у Краљеву.
Акција почиње идуће неде

ље и у склопу је одржавања
Недеље. Црвеног крста која
се одржава под темом „Чо-
вечност међу људима.“



   

       

  

Страна 45. ИБАРСКЕ НОВОСТИ

Програм хигијенских и комумалмих мера У новом Пазару

ЕНЕРГИЧНОЗА ЧИСТИЈИ
И УРЕЂЕНИЈИ ГРАД

У Новом Пазару, један од
товоран _аудиторијум, дуго
је, 7. априла, дебатовао о про
траму хигијенских, комунал-
них и других мера, које тре
ба ове и наредних година
предузети да би град постао
чистији и лешши. У првој

фази програм су разматра-
ли на заједничкој седници
савети за здравље и социјал

ву политику и за комуналне
послове.
Мрограм је био само резул

тат једног доста лошег ста-
ња чистоће и изгледа града
У целини, о којем се не рет
ко чују лоше оцене на свим
скуповима на којима се на ову
тему воде разговори, А ста-

ње је резултат многих субје-
ктивних слабости везаних за
рад комуналних служби Ску
тштине општине, Комунал-

нот предузећа, радних орта-
кизација, па и самих грађа-
на. Истини за вољу, треба
рећи да има не мало и објек
тивних тешкоћа, У чему се
огледају једне и друге; А-
нализирајући предложене

мере за ову годину, скуп је
покушао одговорити на нека
питања.
Што се објективних факто

ра тиче, пре свега су набра-
јане као чињенице: град је
одослобођења нарастао бро-
јем становну за три пута
— од 10.000на 30.000 станов
ника. Отворено је преко 40
нових улица, од којихјје са
мо незна |Пррој регулисан;

ЧЕТИРИ А.

ЗЕМЉИ

ПРИКОЛИЦА

Краљево

ничког

Последња
седница Централног рад-

савета одржана

ца, зелене површине, гроб-
ље и друго — све у свему
око 600.000 нових динара го

дишње. За регулацију реч-
них корита, треба много сре
дстава, које Општина није
још у положају да обезбе-

ди; град још нема канализа-
цију, а да несрећа буде већа
изданске воде су веома бли

зу површини земљишта, па
се септичке јаме веома брзо
пуне подземним водама. Но,
и поред ових тешкоћа, закљу
чено је, много се више може
постићи заједничком акци-
јом свих фактора, а у првом

реду отклањањем оних суб-
јективних слабости, ад у њих
су набројане: неефикасна ин
спекцијска контрола, јер
Скупштина општине има са
мо једног ванитарног инспек
тора, неефикасна комунална

инспекција, јер грађевинска
предузећа на бројним гради
лиштима широм града, не
брину довољно о чистоћи,
бројне радне организације, а
нарочито трговачке радње,
користе речна корита за ба-
цање отпадних материјала.
Ту су и грађани, од којих
знатан број не одржава чи-
стоћу испред својих двори-
шта и унутар њих. Питање
пијаце већ годинама није ре
лцено на адекватан начин,
па уз два пијачна дана неде
љно, долази до великог про
мета и комуницирања

традом бројцих запрега и ко

ња, итд.

ПРОГРАМ СВИМ РАДНИМ
ЗАЦИЈАМА

== из „Аутотранспорта“

Сстална рубрика)

на седници Централног радничког савета

Усвојен правилник о
унутрашњој контроли

У РЕСТОРАНУ ДРУШТВЕНЕ ИСХРАНЕ РАД-
Ници ЋЕ ПЛАЋАТИ ЦЕЛОКУПАН ОБРОК

ДИНАР.
НОВИ ПОГОНИ ТЕРЕТНОГ САОБРАЋАЈА У

РАСПИСАНИ ИЗБОРИ ЗА НОВЕ ЧЛАНОВЕ
ОРГАНА УПРАВЉАЊА
НАБАВИЋЕ СЕ НОВА ВОЗИЛА И ЧЕТРДЕСЕТ

позитивне

неколико месеци показало

резултате У

свом раду, уствари је ор-

 
прошлог петка мада је оби
ловала већим бројем тача
ка дневног реда за разли-
ку од свих претходних за
вршена је врло брзо тако
да чланови Савета нису
тубили време у бескрај
ним дискусијама. Разлог
томе је добра припремље
ност седнице, да су се чла
нову Савета унапред упо-
знали са свим материјали
ма о којима су одлучива-
ли што је допринело ефи-
касном раду седнице,
Поред осталих питања

посебну пажњу заслужује
нови Правилник о органи
зацији и раду Одељења
унутрашње контроле У

„Аутотранспорту“. Ово оде
љење формирано је кра-
јем прошле године у ци-
љу боље и ефикасније за
штите друштвене имови-
не, обезбеђења правилног
спровођења у живот по-

зитивних прописа и одлу
ка органа управљања и
омогућавање органима ра-
дничког самоуправљања
бољи увид у рад свих чла
нова радног колектива и

привредне организације у
целини.

Ово одељење које је за 
ган Радничког савета и
Управног одбора предузе-
ћа. Новим правилником ре
гулисано је да руководи-
лац овог одељења има пра
во да присуствује седница
ма Радничког савета када   

чио да је потребно енергич-
но кренути у акцију за си-
стематско решавање свих
питања која су везана за суб
јективне чиниоце. Пре све-
га, договорено је да се про-
трам достави свим радним
и другим организацијама у
граду, како би се непосред-
но укључиле, не само у сани
рању чистоће и изгледа сво
је непосредне околине, већ
и како би материјално помо
гле неке крупније акције на
подручју читавог града. На-
рочито је истакнута потреба

да неке друштвене организа
ције похрену акције за чиш-
ћење и уређење дворишта, и

улица, ограда, зграда и дру-
гих објеката. То се пре свега
односи на ССРН, организа-

цију Црвенот крста и Тури-
стички савез. Речено је да
је то у интересу превентиве
против епидемије, које овај
град, због његовог географ-
ског положаја могу увек да
посете, какав је био и сада
случај са великим богиња-
ма, које су брзоми ефикас-

ном акцијом здравствених

органа и самих грађана, ве-

ома брзо сузбијене. Значај

је натлашен и у томе што

град има озбиљних амбиција

У развоју туристичке привре
де, па сем својих многоброј-

них знаменитости, мора оди
сати и чистоћом, зеленилом

и цветњацима, Такође је за-

кључено да се појачају сани

тарна и комунална инспекци

ја и да се преиспитају некека

руководилаца, радника,
сваке радне јединице и ко
лектива у целини на раци
оналније пословање, оба-
везе према радним задаци
ма и боље чување друш-
твене имовине.
Људи из овог одељења

за време своје службе де-
ловаће у првом реду као
инструктивно - превентив
ни орган чији је задатак
отклањање свих узрока,
услова и околности које
моту довести до противза
коните делатности или ра
дње које су у супротности
са одлукама органа упра-
вљања предузећа. Нара-
вно и запослени одеље-

са: У

Менза „Аутотранспорта“

су на дневном реду изве-
штаји о раду Одељења
унутрашње контроле, Фор

мирањем посебног одеље

ња унутрашње контроле
ниуколико се не умањује
одговорност других рад-
них јединица и служби у
оквиру предузећа, већ се
појачава одговорност свих

њу унутрашње контроле
имају свој мандатни пе-
риод рада који им истиче
после четири године.

Нови погони и нова,
везила

5 Погон теретног саобраћа
ја који се последњих годи
на толико развио са велу-

  

и уређењу градаи буде ефи
касније у предузимању каз-

нених мера за све који се бу

ду оглушили о своје обавезе.

Неке мере су већ у току.

Бројне екипе Општинске ко

нференције ССРН већ оби-

лазе улице и домаћинства и

региструју стање, али и на

лицу места предузимају пот-

ребне саветодавне мере, Ових

дана ће почети у изградња две

значајне улице, које спадају

међу најоптерећеније у сао-

браћају у граду. Градиће се
улица преко главног моста

на Рашки и то нови једно-

смерни пролаз кроз парк, ка

ко би и део Улице1. мај, не

посредно преко моста постао

једносмеран. У наставку ас-

фалтираће се улица према

болници, која је у веома ло-

шем стању, мада њом прола

зе и тешки болесници и тру

днице. Такође ће

сеурадити и тротоари

а и асфалтирати цела ули-

ца 1, мај до прилаза на ма-

гистралу према Рибарићу.

Исто тако ће се асфалтира-

ти још неколико улица.

"Треба очекивати да већ о-

ва година да пуно резулта-

тау хигијенизацији и уле-

тшавању града.

равансоданоељ

ким бројем возила и успе
шним пословањем на пу-

ту је да још више допри-
несе радним успесима чи-
тавог колектива, За сада
„Аутотранспорт“ има се-
дам погона теретног сао-
браћаја у Србији, Косову,
Војводини и Хрватској.
Сви они послују добро на
основу већ раније уговоре
них послова. Успешан и
на време тачан транспорт
робе допринео је да се не–
ке велике радне органи-
зације из земље, као и не
ке реномиране фабриже
заинтересују за сталне ус
луге од „Аутотранспорта“.
Њихов захтев је биода

„Аутотранспорт“ може у
њиховим местима да отво
ри сопствене погоне. Чла-
нови Радничког савета са-

гледали су ситуацију и
донели одлуку да се овим
фирмама изађе у сусрет
тако да ће „Аутотранс-
порт“ у најскорије време
отворити нове погоне тере
тног саобраћаја. У том сми
слу донета је одлука и о
набавци нових возила. Та
ко ће се набавити петна-
ест возила домаће произво
дње, затим 40 приколица
за камионе, д уз то ће се
набавити и двадесет ками
она марке „Мерцедес“,

Са њима ће погон теретног
саобраћаја бити потпуно
комплетиран да извршава
на време све уговорене
обавезе,

Оброк четири динара,

Ресторан друштвене ус-
хране који ових дана тре
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ЗАТВОРЕНА АПОТЕНА
Ушће је на очиглед ма

ло место, али ту гравити
ра велики број становни-
ка из околних планинс-
ких села. Силазе људи да
купе намирнице, текстил,
техничку робу. да од ле-
кара затраже помоћ иу

овдашњој апотеци да ку-
пе лекове. Апотека је ма
ла, налази се у згради
здравствене станице, али
у њој често нема довољ-
но лекова који су потреб
ни оболелим људима па
се због тога потеже пут
у оближња места Рашку

или Краљево. То су ме-
штани Ушћа и околине
некако трпели, јер су сма
трали да Медицински цен
тар из Краљева коме ова
апотека припада, није у

да обогати а-

сортиман потребних ме-
дикамената.
У ушћанској апотеци

ради једна фармацеутки-

ња, врло пиступачна же-
на коју сви мештани не-

обично цене, не само што
она свакодневно путује
из Баљевца где станује,
већ због њене љубазно-
сти. Али, „апотекарица“

како је једноставно нази-
вају, разболела се м као
сваки човек има право да
буде на боловању. Разбо
лела се пре месец дана

и од како се налази на
боловању, апотека у Уш-
ћу је затворена. На вра-
тима апотеке је натпис:
„Апетека не ради“.
Болесници с правом гу

нђају и протестују. Не про
тив (болесне апотекари-

це коју необично пошту-
ју, већ због тога што мо-

рају да путују чак у Кра
љево или Рашку да би
прено преписаног рецеп-
та набавили лекове за сво
је оздрављење.

Д. Обрадовић  
  

ба да почне са радом оп-
служиваће дневно неколи
ко стотина радника. Та-

ДАНАС ИМ СУТРА

СКУПШТИНА ОСНОВНЕ ПРИВРЕДНЕ КОМОРЕ
НА ЈАСТРЕПЦУ

Како нас је обавестио пот
председник Основне привре
дне коморе Томислав Штав-
љанин данас и сутра ће се
одожати два значајна састан
ка ове удружене привредне
институције.
састанак Управног одбора и ну.
седница Скупштине Основ-

не привредне коморе. Оба
састанка ће се одржати у хо
телу „Шатор“ на Јастребцу.

Предвиђен је

За Скупштину је предви-

ђено више питања за ради
дискусију. Говориће се о ус
ловима привређивања у овој
тодини. Биће речи и о пред-
логу протрама рада Основне
привредне коморе за ову Го

с С

 

лога финансијског плана Ко
море за 1972. годину и то пре
длота закључака о утврђи-
вању стопе за обрачунава-
ње доприноса Комори, пред
логу одлуке о финансијском
плану Коморе за 1972. годи-

Посебна. тачка дневног ре
да Скупштине биће предлог
одлуке о образовању Коми
сије за доходак и расподелу
дохотка и именовању те
Комисије,
Скупштини Коморе поред

чланова присуствоваће пред

седници општина, представ
ници већих радних органи-
зација, општинских друшт-

и јаипредставнициРепублике,

 

Са седнице Радничког савета

Радничког савета
нова савета и
радних јединица. Избори

и чла-

комисија

чан датум почетка рада
ресторана није могао да се
утврди због предузећа „Бо
сна“ из Илијаша која ни-
је поштовала евоје обаве

зе да зграду преда на вре
ме према уговору па једо
шло до вишемесечног за-
кашњења. Ипак, ресторан
ће се отворити ових дана,

Раднички савет усвојио је

Правилник о пословању но
ве економске јединице и
одлучио да радници један
целокупан оброк плаћају
четири динара док ће оста
так до комерцијалне цене
оброка дотирати радна ор
танизација. Решено јеи
питање исхране радника
у погону Ушће који ће се
по истој цени хранити у
ресторану ушћанског уго-
ститељства. У ресторану
друштвене исхране осим
куваних јела моћи ће да
се набаве безалкохолна пи

за нове чланове обавиће
се крајем овог месеца, 30.

априла.
Чланови централног Ра-

дничког савета имали су
пред собом и предлоге 3бо
рова радних људи о узбо-
ру новог генералног дире-
ктора радне организације.
Како су радници на сво-
јим зборовима једногласмо
предложили (без иједног
гласа против да генерални
директор „Аутотранспор-
та“ и даље буде Душан
Банковић, Раднички савет
прихватио је ове предло-
те и у том смислу је донео
такође, једногласну одлу
ку.
На крају седнице при-

хваћен је предлог одлуке
Савета погона теретног са
обраћаја да се Животи
Мајсторовићу, раднику 9-–
вог предузећа који одлази
У пензију додели новчана
награда за његов дугого-

ћа, док је забрањено држадишњи рад и залагање на
ње било каквог алкохол-
ног пића,

Како је неким чланови-
ма у органима управљања
истекао мандатни период,
на овој седници Раднич-
ког савета расписани су
избори за будуће чламове

послу у евом предузећу

Раднички савет донео је

одлуку да свог вредног и

примерног радника награ-
ди са 5.000 нових динара,
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Тутински „елак“ и његови планови
 

Гродиће се погониверице
#Е НОВА ФАБРИКА У КОЈУ БИ СЕ ИНВЕСТИРАЛО

15 МИЛИОНА ДИНАРА ЗАПОСЛИЛА.
НИКА.

Шумско индустријски ком
бинат „Јелак“ у Тутину био
је и до сада главни носилац
индустријске производње у
овој општини, „Његови су
планови у  средњорочном
развоју веома замашни. У

основним правцима развоја
следи и даље производња
резане грађе, производња
грађе винске столарије, бро

дског патоса, монтажних
елемената за грађевинарст-
во. Предвиђена је и произво

дња полуфиналних и финал
них производа од букове ре
зане грађе и производња спе
цијалне иверасте плоче за
грађевинарство.
Опредељење за производ-

њу иверастих плоча потекло
је из разлога да на овом по

дручју богатом шумама има
доста ниских шума из ко-
јих се добија мното мање
вредносних сортимената

У Сјеници:

„ЛЕШТЕР“ М
У Сјеници је приведена

крају јединствена акција од

које се много очекује за бр-
жи развитак пештерске при-
вреде. Ради се о интеграци-

ји у коју ступају Пољопри-
вредна задруга „Пештер“ и
Шумско пашњачко предузе-

ће „Озрен“. Ново предузе-
ће ће се звати Пољопривред

но - шумарско - трговински
комбинат „Пештер“,
Ово је први комбинат на

Метттерској висоравни, па се
од њега много и очекује. О-
бухвата многе гране привре-
де, које су по својој делат-

ности блиске становништву
овог региона. То су првен-

ствено пољопривреда и сто-
чарство, а такође и газдова-
ње шумским богатством и тр
говина, Комбинат ће произ-

водити добар број финалних
производа, као што су поз-
нати сјенички специјалите-
ти: суџук, сир, „фета“, месо,

Ћћилимови, као и производ-
ња свих дрвених сортимана.
Посебна се пажња поклања.
трговини, јер се постојећих

25 продавница налазе широм
земље, У том смислу се оче

кује да ће доћи и до инте-
грације са Трговинским пре
дузећем „Сјеница“ из Сјени

це, како би се избегла вели-
ка штета од непотребне кон

куренције на том пољу.

 

БИ 60 РАД-

једино огревно дрво, Када се
испитивала економичност у
промету овог дрвета, закљу
чено је да постоји рачуница

да се са њим послује само до
Тутина. Даље транспортова

ње ствара губитке. Дошло се

до закључка да би овакво др
во било једино добро за јед
ну мању фабрику иверастих

плоча.
За фабрику иверастих пло

ча обезбедила би се и друга
сировина. То би били разни
отпаци из финалних погона

и других погона који се баве
прерадом дрвета. Тако би се

на један.начин умањило ста
лно гомилање отпадака и до
била сировина за рад нове

фабрике, Стручњаци су из-
рачунали да би се за нову

фабрику могле користити
следеће сировине: целулозно
дрво од 11.000 кубних мета-

ра, огревно дрво од 15.000

„ОЗРЕЋ“ 10
Сточарство је главна при-

вредна грана овог региона,
па ће један од главних зада
така Комбината бити да уна
преди сточарство. У том сми
слу се планира да се у нај-

скорије време измени расни
састав стоке код индивиду-
алних произвођача, односно,

да се неквалитетна буша оп
лемени и замењује са изврс

ном црно-белом кравом. Ис-
товремено се планира проши
реше вештачких ливада за-
сејаним крмним биљем.
Ново предузеће ће запош

љавати преко 300 радника са
бруто продуктом од 6 мили-
јарди старих дин. Предвиђа
се отварање нових погона ко
ји ће апсорбовати у доглед-
ној будућности сав вишак

радне снаге на Пештерској
висоравни. Посебне наде се
полажу на тзв. „Фабрику У

хиљаду домова“ — погон за
домаћу радиност који сада
има само 20 стално запосле

них радника и остварује про
мет од милијарду старих ди
нара. Ови радници су уства

ри само организатори посла,
а прави радници се налазе
на десетине квадратних ки-
лометара у својим домовима
где стварају недалеко чуве-

не и тражене ћилиме и се-
џаде. Потражња ових произ

вода на страном тржишту је

 

УСВОЈЕН БУЏЕТ СО ВРЊАЧКА БАЊА

НАЈВЕЋА СТАВКА ЗА ОСНОВНО
Н СРЕДЊЕ ОБРАЗОВАЊЕ

Крајем прошлог месеца на седници Скупштине
отшштине Врњачка Бања усвојен је буџет општине

за ову годину. Буџетска средства износе 25.795.450

динара, То је за 14 процената више него у прошлој

години. Како сазнајемо у буџету највећа ставка је

намењена основном и средњем образовању за које је

ове године намењено 8.845.000 динара што је значај-

но повећање у односу на прошлу годину — за 20

процената, Ово је истовремено и највећи пораст јер

су сви остали корисници добили повећање од свега

десет процената. Значајно повећање средстава дато

је управи, тужилаштву, суду, народној одбрани.

Делимично повећањедобиле су комуналне делатно-

сти, култура.

Приликом одлучивања о издвајању за поједине

гране буџетских средстава истакнуто је да су захте-

ви корисника били далеко већи, чак за 70 процената

изнад реалних могућности, То је и разлог што ово-

годишњом расподелом у Врњачкој Бањи неће бити

сви задовољни.

кубних:„метара и. разни. от-
паци из индустријских пото

на од око 10.000 кубних ме-
тара. Укупне количине би
износиле 36.000 кубних мета

ра и биле би довољне за рад
фабрике иверастих плоча,
Иначе, ова маса би се могла
повећати уколико би дошло

до изградње нових шумских
путева који би омогућили 60
љи извоз дрвета.
Према постајећој концеп

цији пстон иверастих плоча
предвиђа годишњу производ
њу од 6—8.000 кубних мета-
ра обичних једноспољних

плоча иверице. Вредност уку
пне годишње производње
иверица "процењује се на
10.000.000 динара, За овакву
фабрику је потребно обезбе

дити укупан производни про
стор од 1.500 метара квадрат
них, а фабрика би  запош-
љавала 60 радника, Укупне
инвестиције за нову фабри-
ку износиле би 15 милиона
динара.

ДЦ.

И ПОМБИАТ
велика, па ће се максимално
искористити прилика За по-
већање производње.
Досадашњи директори ова

два задружна предузећа До-

бромир ВУЧКОВИЋ и Радос
лав РАКОЊАЦ, дипломира

ни инжењери, једнодушни

су у својим жељама:

„Одлучили смо се на овај
корак, јер смо убеђени да
ће овакав један комбинат
имати далеко већет утицаја
на развој привреде наше си
ромашне општине. Желимо
да заокружимо процес про-
изводње и омотућимо инди-

видуалним произвођачима

да лакше пласирају своје
производе по правим ценама.
На тај начин ћемо онемогу
ћити неоправдано богаћење
разних препродаваца и „Г.

Гг“. предузећа, Поред сталног
занимања, један део сеоског

становништва запослићемо
на скупљању и пласирању
лековитог шумског биља, ко

га на овом терену има у ве
ликим количинама“,
За вршиоца дужности ди-

ректора Комбаната изабран
је досадашњи директор По-
љопривредне задруте Добро
мир ВУЧКОВИЋ, дипломи

рани инжењер.

Мирољуб МАРКОВИЋ

 

У НОВОМ ПАЗАРУ

Почиње изградња
новог водовода
Ових дана ће почети град-

ња новог водовода за снаб-

девање Новог Пазара, Како
је познато, садашњи водо-
вод је грађен за потребе ТК
„Рашке“ 1956. године. Међу-
тим, тада су постављене бе-
тонске цеви, а уз то је иза-

брана лоша траса на којој
је било више сифона и то
на подручјима која су че-
сто клизила. Последњих го-

дина, због дотрајалости це-
ви и бројних клизишта, гра-

ду је често, нарочито лети
недостајало воде. Зато је у-
рађен нов пројекат, који и-
де потпуно новом трасом у
дужини од осам километара,
поред самог тока реке Раш-

ке од Пазаришта,
За изградњу водовода обе

збеђено је 450,000.000 старих

динара, а нове азбестно-бе-
тонске цеви из познате Фа-

брике Анхово, већ су допрем
љене дуж трасе. Очекује се

да ће нови колектор бити
постављен до јесени, и тада

ће бити довољно квалитетне
воде за град од 80.000 станов

ника и индустрију на том ни

воу развоја.

„ЦРВЕНА ЗАСТАВА“ ИЗ КРУШЕВЦА НАЈВЕЋЕ ДРВ-
но — ИНДУСТРИЈСКО ПРЕДУЗЕЋЕ У СРБИЈИ

ШЕБСИАЕСТ ФАБРИЋА
„ЦРВЕНА ЗАСТАВА“ ВЕЋ САДА ИМА ПРЕКО

10.000 КВАДРАТНИХ МЕТАРА ПРОДАЈНОГ ПРОСТО-
РА ~ У ПРОЦЕСУ ЗАОКРУГЉАВАЊА ТЕХНОЛОГИ
ЈЕ ОТВАРАЈУ СЕ ПРОДАВНИЦЕ, СТОВАРИШТА. ИМ
РОБНЕ КУЋЕ ЈЕДНА ОД НАЈВЕЋИХ РОБНИХ КУЋА
У КРАЉЕВУ.

„Црвена застава“ из Кру-
шевца је највеће дрвно-инду
стријско предузеће у Срби-
ји. Оно у свом саставу има
16 фабрика које  запошља-
вају 3.500 радника. Бруто-
продукт ове радне срганиза.
ције износиће у овој години
430.000.000 динара. Техноло-
тија у овом Комбинату почи
ње од садње семена у шум-
ским комплексима до финап
не-производње. Иначе, погон
шумарства поседује 65.000 ха
шума и шумских површина.
Оне су распрострањене на
Великом Јастрепцу, Жељину,
Копаонику, Буковику код
Ражња и на низу друтих пла
нина.,

 

водњу намештаја — у Кру-
шевцу фабрика масовног на
мештаја, фабрика ентерије-

ра и опреме за грађевинар-
ство; у Свилајнцу фабрика
намештаја и једна фабрика
у Гани у месту Кумосију. Та
мо је управо једно мешови
то предузеће за експлоатаци

ју шума, производњу резане
грађе к масовног намештаја.
Захваљујући овом предузе-
ћу обезбеђен је увоз свих вр
ста егзотичних трупаца за.
производњу фурнира. Произ
водња фурнира обавља се у
сопственој фабрици Двориш
те код Деспотовца, негде око.
1.200.000 квадратних метара
годишње,

Део робне куће „Савремени дом“ у Краљеву

Како смо сазнали у инфор
мативној служби„Црвене за

ставе“ финална производња
намештаја остварује вредно-
ст од 130.000.000 динара, По
стоје пет фабрика за произ-

Шумско индустријски ком
бинат „Црвена. застава“ из
Крушевца поседује и једин
ствену фабрику за оплемења
вање плоча иверица — уни-
верз плоче. Ова фабрика ра

 

У Сјеници

СУДСКИМ ПУТЕМ ДО
АУТОМАТСКОГ „ХАЛО“
Опшптински јавни право-

бранилац у Сјеници Братис-
лав Терзић поднео је туж-
бу Окружном привредном су
ду против ПТТ Краљево, јер
нису ни после две године ис
пунили своје обавезе по уго
вору за изградњу аутоматске
телефонске централе у Сје-
ници. Како ситуација сада
стоји потпуно је неизвесна
судбина изградње овог објек
та тако потребног овом реги
ону, па су се Сјеничани одлу

чили да решење траже од су
да.
Уговором су се обавезали

да ПТТ Краљево уложи
1.037.000 динара и Скупштина
општине Сјеница 130.000 ди-
нара. Заједничким улагањем
свих радних организација
Сјеничани су успели некако
да обезбеде ову суму, али су
и поред двогодишњег чека-
ња приморани да све посло-
ве и даље решавају личним
контактима са свим послов-

ним пријатељима у земљи и

ван ње. То значи да морају

за сваки посао да одлазе ко

лима и на тај начин ствара

ју огромне расходе, уместо

да све те послове реше теле

фоном, На овакав рад су при

морани, јер садашња теле-

фонска веза готово ничему

да и не користи, пошто се за

сваку везу мора чекати сати

ма. По речима Миодрага Дро

бњака, начелника за привре-

ду СО-е Сјеница за протекле

две године сјеничка привре

да је „лакша“ због ових рас

хода најмање за сто милиона

старих динара од чега више

од пола отпада на највећу ра

дну организацију фабрику
„Весну“.

М. Марковић

 

5. страна

ди по лиценци западнонемач
ке фирме „Верц“ иједина је
у нашој земљи, а оваквих фа
брика у свету има свега два

наест,

ПРЕКО 10.000  КВАДРАТ-
них МЕТАРА ПРОДАЈНОГ
ПРОСТОРА

У програму заокругљива-
ња технологије Шумско-ин-
дустријски комбинат „Црве-
на застава“ из Крушевца о-
твара продавнице, стовариш
та и робне куће. Већ сада ра
дна организација поседује
10.000 квадратних метара про
дајног простора где сеоства
рује више од половине про
мета производње намештаја,
Једна од већих робних ку

ћа је у Краљеву, Она има повр
шински простор од око 1,000
метара квадратних. Лоцира-
на је у самом центру града у
познатој новој згради „киф-
ле“ која је изграђена испред
хотела „Турист“.
Робна кућа у Краљеву има

сутерен, приземље и спрат, по
ред намештаја у овој робној

кући се продаје техничка ро
ба, декоративне тканине, те
писи и остала роба.
Како смо обавештени дрв

ни комбинат из Крушевца

ускоро отвара робну кућуу
Бору а до краја године отво
риће се и робна хућа у Кру-
шевцу са веома великим про
дајним простором. Циљ је и-
наче да се финална произ-
водња пласира кроз сопстве
ну продајну мрежу у којој
су обезбеђени кредити потро
шачима, а што је најважни
је обезбеђена је гаранција
квалитета.

СВОЈИМ ПРОИЗВОДИМА.
ОПРЕМИЛИ ЗНАЧАЈНЕ ОБ
ЈЕКТЕ

Производима „Црвене зас
таве“ из Крушевца опремље
ни су многи објекти широм
земље. Сва опрема за Основ
ну привредну комору проихз
ведена је у Крушевцу, део
опреме у хотелу „Југослави~
ја“ у Београду такође је из
„Црвене заставе“, Зграда Из
вршног већа, хотел „Слави-
ја““, хотел „Крагујевац“, ги
мназија у Бору, палата Прав
де у Загребу, суд и општи
на у Крушевцу су само још
неки од објеката са опремом
ове реномиране радне органи
зације. Опрема је давана и
за многе објекте у иностран
ству што још: једанпут потвр
ђује величину и квалитет
производа „Црвене заставе.“

Д. Цвијетић

ар

ФАБРИКА ВАГОНА У ДРУГОМ КВАРТАЛУ

СВЕ ВРСТЕ ГИБЊЕВА
ЗА „ЦРВЕНУ ЗАСТАВУ“
а ВРЕДНОСТ ПРОИЗВОДЊЕ У ДРУГОМ КВАРТАЛУ

ИЗНОСИЋЕ

У другом кварталу ове то
дине Фабрика вагона у Кра

љеву треба да оствари вред-
ност производње од
130.000.000 динара, То је ви-

ше од четвртине целокупне
овотодишње производње, Нај
већу ставку у производњи

даће погон вагоноградње. По
слови у вагоноградњи изно
сиће вредност од 10.000.000
динара. Радиће се „Ка“ вато

ни за Шпанију, ватони цис-

терне за Западну Немачку и
Чехословачку и вагони за
југословенске железнице. У
овом периоду вагоноградња
би требало да испоручи пр-
ву количину од 14 контејне-
ра и вагона за превоз контеј
нера као и да доврши прото
типове полуприколица, при~
колица, средстава интетрал-
нот транспорта и изврши
припреме радова за надград
њу друмских возила — ка-
миона за смеће, тешких при
колица за превоз тешких те
рета.

Поред ових послова погон

процесне опреме у овом квар

130.000.000 ДИНАРА.

талу планира да заврши ра-
дове друге фазе реконструк.

ције „Магнохрома“, челич-

ну конструкцију за ливницу
и гибњару, резервоарски про
стор за течне гасове у Тито
вом Велесу и резервоарског

простора „Нафтагаса“ из Но

вог Сада.
У истом периоду тибњара

испоручује своју опрему „Цр
веној застави“ из Крагујев-

ца — гибњеве за стандардне
послове као и за производе
народног возила где је изме
њен технички поступак зах
ваљујући Фабрици вагона
која је урадила нове додатке

за гибњеве за „101“.
У другом кварталу потон

ливнице осваја грејна тела
за нове производе „Магнох=

рома“. Тако ће сви погони
Фабрике вагона остварити

рекордну производњу, дале-
ко већу него свих ранијих
година, У ова остварења, ка
жу у Фабрици вагона не тре

ба сумњати, јер су За то оба
вљени сви припремни и пот
ребни радови.

ДЦ.
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ПОЉОПРИВРЕДНЕ НОВОСТИ
подлистак пољопривредних радних организација - Краљево
АГАВ

НАЈБОЉИ ПОЉОПРИВРЕДНИ ПРОИЗОЂАЧ КРАЉЕВАЧКЕ ОПШТИНЕ У ПРОШЛОЈ ТОДИНИ И У овој
ТОодИнНИ СА ОБИМНИМ ПЛАНОВИМА. 5

СТРУЧЉАЦИ МИ ДАЈУ РЕЦЕПТ ЗА РАД
ЕЕ МИРОСЛАВ ВЕЊОВИЋ ИЗ ЧУКОЈЕВЦА ВЕЋ 15

ГОДИНА КООПЕРИРА СА ЗАДРУГОМ „МОРАВА“
ИЗ ВИТАНОВЦА И ПОСТИЖЕ РЕКОРДНЕ ПРИ-
НОСЕ У ПРОИЗВОДЊИ

1 ДОБИТНИК ЈЕ ПРОШЛОГОДИШЊЕ ПРВЕ НАГРА
ДЕ ЗА ВИСОКЕ ПРИНОСЕ КУКУРУЗА.

Ових дана смо посетили
рекордера у производњи ку
куруза краљевачке општине
у прошлој години. То је Ми
лосав Вењовић, пољопривре
дни произвођач из Чукојев

ца. Он је прошле године се
јао кукуруз на преко 4 хек
тара. За такмичење је при-
јавио површину од 3,60 хек-
тара, На овим парцелама до
бијен је просечан принос од
128 метричких центи кукуру
за у зрну. Овакав род му је

дснео прву награду за нај-
већу производњу у општи-
ни Краљево.
Вењовића смо срели на пу

ту. Возио је свој трактор са
њиве, Разговарали смо по-

том о овогодишњим плано-
вима. Он нам је рекао да су
планови велики, али да они
нису само његови већ'и ње

гове супруге Стевке и оца
___— седамдесетогодишњег Ми

_ лана. Помоћ и десна рука је
и ћерка Нада која учи Пољо

привредну школу у Краље-
ву. Она углавном држи и на

ма теоретску наставу, каже
Милосав Вењовић.

    
   и48

а, овај моравс-
крај нијени подесан за
та"Овде се јавља

За а „тоња“ која често

убија биљке, доноси слаб
род и"слаб квалитет. Разум
љивоје онда, да када се и
тржиште нађе за јабуку и

  

 

Милосав Вењовић

за шљиву, да ми пољоприв

редници са овог подручја не
мамо много користи од тога
јер не можемо да понудимо
квалитетну јабуку.

Петнаест година

са задругом

· Вењовић из Чу-
ђује са задру-

сарадње

2 том. Лаоранке. из Витановца
више од 15 година, Он каже

да му стручњаци дају ре-
цепте за рад. Највише се око
тога ангажује пољопривред-
ни техничар Живота Гуњић
и дипл, инжењер агрономије
Буда Марић, који је сада и
директор Задруте.
— УЗ њихове савете ја

сам се углавном оријентисао
на производњу кукуруза.

Највише површина је под
ск 70. Већ је трећа година
како ова сорта доноси рекорд
не приносе, Ове године ћу

са трактором

засејати нешто мању повр-
шину под кукурузом,
три хектара. Нема ко да ра-
ди, Ја са својом породицом
тешко да стигнем свуда. Код
нас има људи који по цео
дан проведу по кафанама
али да се прихвате посла ни
како, иако нудимо дневницу
по десет па и више хиљада
старих динара.
Пољопривредни  произвб-

ђач из Чукојевца се не жа
ли на друштвена давања. Он
каже да му је порез онакав
какав и треба да буде. За
своје производе налази тр-
жиште преко задруге. Оста
так употребљава за исхрану

стоке и организује тов за сво
је потребе. Једино га секи-

 

Бранко Арежина:

Продаја пољопривредних производа
"велики проблем 30 произвођачи

У средњорбчном плану СР
Србије јасно се издвајају

три основна захтева која се
стављају пред пољопривред

ну производњу у нашој репу
блици. То је производња до
вољних количина пољопри-
вредних производа за исхра
ву становништва, затим; про
изводња довољних количи-
ва сировина за нашу прера-
ђивачку -и прехрамбену инду

стрију, и на крају, да се о-
безбеди остварење планског
пораста извоза пољопривре
дних производа. Из ових ос
новних поставки плана мо-
же се извући јединствен за-
кључак: наша савремена по
љопривредна производња мо
ра да се темељи на робној
производњи како на друштве
ном, тако и на приватном
сектору.
Индивидуални пољопри-

вредни произвођач у савре-

меним условима све више
производи за тржиште тј.

све више постаје робни про
извођач. Он то остварује
кроз економско повезивање
са пољопривредним радним
организацијама и тако се све
више. укључује у друштве-
но организовану производ-
њу. У последње време код
пољопривредних индивидуа
лних произвођача ствара се
интерес за међусобним удру
живањем, али оно има сво-
је. друштвено оправдање је-
дино уколико се организа-
ционо повезује са постоје-

ћим пољопривредним радним

организацијама. Наиме, то од
говара нашем основном поли
тичком курсу подруштвља-
вања пољопривредне произ-
водње и средстава за произ
водњу.
Нажалост, велики број по

љопривредних индивидуал-
них произвођача налази се
изван економске сарадње са
пољопривредним радним ор-
танизацијама. Овакво стање
их доводи у ситуацију да бу
ду поред произвођача и тр-
товци својих производа. Ка~
ко на тржишту пољопривре-
дних производа влада вели-
ка нестабилност цена услед
слободног деловања закона
вредности, пољопривредни
произвођач се често у сво-
јој производној оријентаци-

ји вуче на репу тржишних
захтева. Ово још више потен
цира истодобност доспевања
и ограниченост трајања во-
ћа и поврћа, Пољопривред-
ни произвођачи да би се што
пре решили својих произво-
да који не“ трпе дуготрајно
чување, масовно их износе
на пијацу и тако стварају
велику понуду. што изазива
телико смањење цена: Је-
дан 6001 пољотривљђелних
произвођача да би остварио
веће цене од оних на локал-

ној пијаци, претварају се у
трговце који своје произво-
де поолају по свим већим
траловима У натлој земљи. а

нарочито луж јалпанске оба

ле и ттугих туристичких ме
ста. Међутим, како продаја

траје дуже времена, пољо-
привредник се одвојио од
свога имања и та околност

ствара велике штете. Пре све |
га, пољопривредник мора да
сноси огромне путне трош-
кове за свој и превоз робе,
плаћа таксу за место где про
даје, плаћа смештај и ис-
храну за себе и има велики
кало код производа који те
шшко подносе транспорт. Ме
ђутим, велики губитак се јав
ља због дангубе, а која се
манифестује на разноврсне
начине, Уколико земљиште
не обрађује благовремено
због свога одсуства, то ће се
негативно одразити на при-
носе. Ако тражи туђу радну
снагу да уместо њега обра-
Ђује његово имање, онда је
то велико оптерећење које
поскупљује његову производ
њу.
Решење ових бројних про-

блема око реализације сво-
јих производа, пољопривред-
ни произвођач може наћи је
дино у чврстом повезивању
са пољопривредним радним
организацијама. Ово повези
вање му обезбеђује примену
савремених зоотехничких и
агротехничких мера, а са-
мим тим и високу производ-
ност. Међутим. за пољопри-
вредног пооизвођача је нај-
већа корист у томе, што на
тај начин. осигурава реали-
запију својих производа и
лишава се посла који му ства

ра мното ппоблема, а то је
позив трговца.

око.

 

мохави

ра ракија за коју сада нема
тржишта. Вењовић је један

од ретких произвођача ра-
кије у овом крају Може се
похвалити да има извесне
количине чак из 1908. годи-
не док од 1942. године има
веће количине ракије.

=— Откуп ракије је слаб,
истиче Вењовић, Цена је ви
лпе него ниска. Нуди се по

три динара по литру, а само
када пређе у руке задруге
или трговине ракија је три
пута скупља.
Када смо на крају упита-

ли Вењовића да ли ће и ове
тодине бити рекордер у про
изводњи кукуруза он нам је
одговорио да други не мора-
ју да знају шта он мисли,
да даје шансу свима да бу
ду рекордери, али истовре-
мено је наговестио да се оз

биљно припрема за нове ре
кордне приносе.

Д. Цвијетић

У међусобној пословној

сарадњи земљорадничких

задруга и индивидуалних

пољопривредних произво

ђача у неколико војвођа

неких села постоји ста-

лан „клиринг“ који ума-

њује потребу за готовим

новцем, с обзиром да се

трансакције у промету ро

бе врше такозваним пре-

бијањем дуговања и по-

траживања, Ово заслужу

је посебну пажњу, наро-

чито у садашњим усло-

вима велике беспарице и

неликвидности којима су

озбиљно, погођени и по-

љопривреда и село.

Реч је о пословању пре
ко „обрачунских књижи-

ца“. На овај начин, како

се у пракси показало, мо
гу се прикупити значајна
средства. Предности так-
вог пословања састоје се
у томе што се промет из- 

»ИАИрИНГе

војвођанским СеЛИМО

искуства

међу пољопривредне ор-
ганизације и земљорадни
ка обавља без готовин-
ског плаћања. У време ка
да се обавља откуп, наро
чито у самим „шпицеви-
ма“, задрузи када послу-

је преко обрачунских књи
жица“ нису потребна нов
чана средства у пуној ви
сини вредности преузетих
пољопривредних произво-
да, индивидуални пољо-
привредни произвођач не
подиже новац у тренутку
продаје робе, већ то чи-

ни касније када му затре
ба. Ако би у Војводини,

кажу стручњаци постало
правило да се исплате от
купљених производа ви-
тце прилагоде времену ко
ришћења овог новца од

стране приватних произ-
вођача, осетније би се у-

бтажиле потребе за креди

тима и много лакше под-
нело садашње тешко ста-
ње нелиуквидности,   

ма Ушту отворена Биљна апотека

ЛЕНОВИТО БИЉЕ - УНОСНА
ПРИВРЕДНА ГРАНА
+ АПОТЕКА СЕ СНАБДЕВА ЧАЈЕВИМА, ЧАЈНИМ МЕ
ШАВИНАМА И БИЉНИМ ПРЕПАРАТИМА ИЗ СОП
СТВЕНОГ ПОГОНА НА УШЋУ, ОД ИНСТИТУТА ЗА
ПЕОУЧАВАЊЕ ЛЕКОВИТОГ БИЉА изурогнја,

~ И „ДАЛМАЦИЈА-БИЉА“ ИЗ ДУБРОВ А. В

Ушће — пре неколико дана

у Ушћу је отворена специја
лизована продавница „Биљ
на апотека“ лековитим би-
љем. То је прва продавница
такве врсте у унутрашњо-
сти наше земље, Налази се
на самој Ибарској магистра-
ли и ту се многи путници
и намерници могу снабдети
укусно пакованим самони-
клим лековитим биљем са
ближих и даљих планина.
У току лета овде ће путни-
ци моћи да добију и укусно
припремљене освежавајуће
напитке од леховитог биља.
У извесном смислу то ће би
ти прва чајџиница у нашој
земљи. Сама продавница при
пада Земљорадничкој задру-
зи „Ушће“ и отворена је уз
пуно ангажовање и помоћ
Института за проучавање ле
ковитог биља из Београда.
Извештај не би био потпун

кад не бисмо рекли откуд баш

на Ушћу да се отвори прва
продавница у унутрашњости
наше земље. Има у томеи
неке симболике и традиције,
Пре света: ту је у непосред-
ној близини Студеница где
су калуђери још у 12. веку
људе лечили лековитим би-
љем и где се традиција леко
витог биља очувала још до

данас, Затим су ту богата на 

Биљна апотека у Ушћу

У Витановцу

НАЈМЛАЂИ
Једнотодишњи резултати

организоване штедње међу
ученицима Основне школе
у Витановцу заслужују паж
њу да се истакну. Тим пре

што се ради о релативно
кратком времену у коме се
иначе не би могли рачунати
неки значајнији успеси. Да
пођемо прво од броја штеди

ша, Школу похађају 340 уче
ника од којих су 290 актив
не штедише код Југобанке
Београд — Филијале у Кра-

љеву. У појединим одељењи

ма сви су ученици штедише,
До сада су на својим књижи
цама уштедели 200.000 ста-

рих динара од свог личног
мепарца. Међу њима је вред
но истаћи најактивнијег.

То је Милић Миљковић, уче
ник Ш разреда, који је за
годину дана уштедео 130.000
старих динара. Како каже

Милић, постао је штедиша у
жељи да обезбеди себи сред
ства за факултетске студије,
а пошто је уочио како његов

· снупривр

лазишта лековитог биља и
Задрута која се већ више
од 20 година бави сакупља-
њем лековитог биља. Ту су
и људи из Задруге са својим
директором Миломиром Ђо–
ковићем који се боља
труде да а с  
становницима, овог иначе па
сивног краја, бар колико то
лико помоћи, Њихова је же
ља да се лековито биље са
Ушћа не извози само као си
ровина, већ да се ту, на из-
вору, направи нека мала де-
стилерија или прерађивач-
Ка индустрија која би, тек
онда, дала праву вредност ле
ковитом биљу кога у овом
крају има у изобиљу. Можда
ће се то у догледно време,
Уз помоћ Института за леко
вито биље из Београда, и ос
тварити. Овај институт као и

„Далмација-биље“ из Дубров
ника сада су својим произво
дима употпунили богати а-
сортиман Биљне апотеке на
Ушћу. Тек отворена продав-
ница Биљне апотеке само је

почетак, прва ласта и први
знак да је дивљим, неструч-

ним и несавесним траварима
и траваркама време одзвони
ло,

ШТЕДИША

 
Милић Миљковић

отац веома тешко зарађује
као радник свој доходак, од

лучио се. да џепарац и покло
не у новцу поводом празни-
ка не троши за било шта,

М. Гуњић



   
  

    
    

   
  
  
  
  
   

   
  
   

  
  
  
   

  
  
  
  
   

   

    
 
 
  

    
 
     

  

    
  
   

  

 

   
  

  

 

—
—
—

114. април 1972. године

 

+.
н Селима у походе

~

У]

У селу испод Котленика

ИНАТ НА ПОЛОВИЋНИ НАЧИН
Одмах када се пређе на

„леву страну Западне Мора-
ве дотрајалог дрвеног моста
У Опланићима, па према Кот
ленику, простире се село По
повићи, Свако село се одли
кује по нечему, а ако би то

нешто тражили у Поповићи
ма, онда би то био на дале
ко чувени инат. Село ·'има
шест фамилија и 92 куће, а
пет љуто завађених табора.
Дакле, само је једна фамили
Ја неутрална, али и она по-
кжадкад прискаче у помоћ је
двима или другима. Свађају

се они већ годинама непре-
кидно, често се потуку и су-

де, за воду, путеве, струју...
г тога нема ничег нео

бичног ако се понекад више
мештана Поповића нађе у
судници него ли на њиви.

Зашто је то тако, какво се
то зло увукло у свакодневни
живот сељана Поповића, те
шко ће ко знати да објасни.

Наравно све ово не значи да
они нису вредни и радни.
"Труде се они, али у недостат
ку колективних акција и сло
те, немани већих резултата.
Када ће, иуопште да ли ће
Поповићани покопати ратне

 

прокопати један пропуст ра-
ди изградње водовода са
имања Радована Павловића,

овдашње жене су полегале
на земљу и тако онемогући
ле копање. Спор је настав-
љен у суду.
Када је требало поставити

трафо-кућицу, једни су би-
ли за то да се кућица поста
ви код куће Леса Благојеви
ћа, а други код школе. Кући

ца је постављена на ово дру
го место, наравно, неподесно
и сада јој темеље поткопава
ју ерозије и бујице,
За адаптацију дотрајале и

напрсле школске зграде, ко
ју сада похађа 16 ученика,
била су обезбеђена средства

од око пет милиона старих
динара, Као извођачи радо-

ва ангажовани су неки при-
ватници. Било је опет свађа
и паре су „испариле“ а шко
ла је остала готово иста као
што је и била.
Пошто је Западна Морава

обурвала пут који води у се

ло јавила се жеља међу мно

гима да се изгради нови
кроз друти крај села. Једни
су били за а други против.

Једни градили, а други пре-
коноћи копали „вучје јаме“,
са жељом да њихови суседи
поломе вратове у њима.
Скоро је велики број меш

ИБАРСКЕ НОВОСТИ

тана Поповића отишао на
Котленик ради прореда шу-
ме. Како нам неки од њих

рекоше, прореду су изврши-
ли најимућнији, а они сиро-
машнији вратише се необав
љена посла кућама.

И последњи сукоб је нас
тао око Симовића чесме, са
које је требало довести воду
у овдашњу школу. Недоста
јало је још само пар метара,
па да деца добију толико оче
кивану здраву пијаћу воду.
УНИЦЕФ је дио

средства преко Црвеногкрс –

—- Поводом најновијег слу

 

Драгоје Глишовић са једним делом својих укућана

 

чаја око Симовића чесме има
ли смо јавну расправу. Ми

слим да смо нашли решење
и школа ће ускоро добити во
ду — рекао нам је Душан
Тришовић, председник Мес
не организације ССРН.
Иначе Тришовић нам ре-

че да постоје сви изгледи, да
мештани Поповића једном
схвате да свађе не воде ни-

чему. За разлику од рани-
јих година, сада су зборови

бирача посећенији, а на њи
ма уместо уобичајених псов

ки више се чују трезвени
предлози који би требало да
препороде ово селоиспод Ко
тленика.

та, али опет изби свађа.

|

Трагајући за најбројнијом
породицом нашега краја, пут
нас је довео у село Раковац
удаљено око 8 километара
од Јошаничке Бање. У овом
поткопаоничком селу које се
налази. на самој тромеђи оп-
штина Рашка, Александро-
вац и Брус живи петнаесто
члана породица Драгоја Гли
шовића. То су Драгоје (64)
његова жена Ружа која је

М. Глишовић
 

ЕЗ ТЕКУЋЕ

жи

ВОДЕ. У НОВИ ВОДО-
УЧИЋЕ СЕ И 40 ДОМАЋИНСТАВА ИЗ

Мића Гочанин (у средини) са мештанима Вранеша

Била је недеља, а тмурни
облаци који су донели толи-
ко очекивану кишу, као да
су разведрили лица свих се
љака овог села. Пред згра-

дом задружног дома у Вра-
нишима трупа мештана стрп
-љиво је чекала у реду да им
лекар још једном погледа
"вакцинисану руку. Вакцина

_ их није толико бринула, ко
· лико облаци који су се све

више удаљавали ка проплан
цима Гоча.

— Ех, да још мало падне
кише, било би то злато. Но-

 ћашња само је мало наква-
сила жедну земљу, — разго
· варали су сељаци међусобно.
И као заинат, облаци се

_"разиђоше, а свежина приро
де доби још лепшу боју на
заприлском сунцу.
У Месној канцеларији Ста

ЋЕ И ОВОГ ПУТА „

нислав — Мића Гочанин ра
зговарао је са мештанима о
проширењу водоводне мре-
же. Планови су били ту, на
столу, да се поред 225 дома-
ћинстава која већ имају во-

ду у својим домовима, У но-
ву водоводну мрежу укљу-
чи преосталих 140 домаћин-
става из Вранеша и 40 из
оближњег села Отрока.

За проширење водоводне
мреже пројекат ће урадити
Хигијенски завод из Краље-
ва који ће истовремено вр-
шити технички надзор и ана
лизу воде, док ће вредност
свих радова износити 60 ми-
лиона старих динара.

Помоћ за проширење водо
вода у Вранешима пружиће
скупштина општине. Врњач
ка Бања којој ово село при-
пада, затим припадници Ар-

НАШ СТАНДАРА
ЕЊЕМ ВОДОВОДНЕ МРЕЖЕ У

КИЛОМЕТРА НЕЋЕБИТИКУЋЕТЕВРА !

· пере на руке, као што су то

од њега млађа 16 година(јер
му је то друга жена) најста
рији син Војислав, затим
Владисав и Милисав и кћи
Радмила, снахе Милија, Ол-
та и Милунка и шесторо уну
чади. У сваком случају ово
„није најбројнија породица,
али по свему судећи живот
ове породице је по мало ин-
тересантан. Некад је у свим
сељачким породицама пошто
ван и слушан домаћин куће
и оно што он каже било је
светиња. Међутим то данас
није случај у многим поро-
дицама. У породици Драго-

ја Глишовића ова традиција
се и данас поштује. Сви уку
ћани од најмлађег до најста
ријег беспрекорно поштују и
слушају реч домаћина,
Кућа Драгоја Глишовића

у коју нас је увела љубазна
домаћица Ружа има два оде
љења, а изграђена је од сла
бог материјала. Прво одеље
ње које називају „кућа“ сла
бо је осветљено и без пато-
са. У овом одељењу још по-
стоји отворено огњиште са
којим се како рече домаћи-
ца Ружа и данас служе. Со-
ба у коју се улази из куће
нешто је другачија. Освет-
љена је са три мања прозо-
ра а и попатосана је, Мали

мије, док ће мештани, тако-
ђе уплаћивати новчана сред
ства од 3.000 до 8.000 нових
динара, према имовинском
стању сваког омаћинства.

овог пута добити подршку и
помоћ од предузећа „Техно
метал“ из Краљева, — ка-
же председник Месне канце

ларије Станислав Гочанин,
Пре седам година када ни

у једном од ових села није
било водовода, сељаци Вра

неша први су кренули у ак
цију. Режијски одбор са пре
дседником Радивојем Благо-
јевићем, био је сложан исто
онако као што је и читаво
село дало подршку овој ак
цији. У „Технометалу“ су
без речи добили цеви и оста
ли материјал за 15 милиона
старих динара, а затим за
још 42 милиона. Био је то
кредит, у то време добродо-
шао, који су сељаци Вране-
ша на време отплаћивали,

 

тражимо најбројнију породицу

срманчић, шпорет ручне из-
раде, сто, неколико столица
и клупа једини су намештај
у овој соби. Од електричних
и других апарата потребних
у домаћинству као и савреме
ног намештаја у овој кући
нема. Једино, у кући има у-
ведено електрично светло, У
једном углу собе запазили
смо разбој на коме је Драго-
јева снаха Олга ткала дома
ће сукно од вуне.
— Ето видите, ми сељаци

а нарочито старији немамо
друго, него морамо да изра-
ђујемо и носимо одело од
сукна — каже домаћица Ру
жа.
Када смо повели разговор

како и од чега живи ова по
родица придружио нам сеи
Драгоје који се вратио са
имања где је радио на сетви
кромпира.

Некада смо живели веома
тешко. Ја сам био за време

рата пет година у ропству у
Немачкој. Када сам се вра-
тио из заробљеништва нисам
се нигде укључио да радим
у неко предузеће, него сам
ето остао да радим на има-
њу. Деца ситна ниодакле по
моћи. Нисам имао чиме да
их школујем, па су ми оста-
ла такорећи неписмена. Тада
је главно било да деца има-
ју хлеба да једу, а друго шта
стигне, Али, ето, фала боту
сада не могу да се пожатим,
сва ме моја деца како сино-
ви тако снаје и унучићи до
бро слушају. Свакоме се пре
ма распореду зна свој посао
шта ко треба да ради. Кад
се то лепо распореди онда
нема ни љутње прича Дра-
гоје, у

 Та помоћ била је пресудна
што је вода потекла у 225

домова овог села. :

—- Вода је наш стандард,
— говоре људи у Вранеши-
ма.

А како и није стандард,
кад готово нема штале без
воде, кад преко 30 посто до-
маћинства има савремена ку
патила. Ни веш се више не

Кућа у којој је рођен на-
родни херој Јездимир Ло-
вић у Лопижама и поред то
та што је под заштитом др-
жаве заборављена је од свих
оних који су надлежни да је

одржавају тако да је тренут
но готово склона паду, јав-
ља нам наш читалац Милош
Киковић, пољопривредни те
хничар из Самаила.

Непотребно је много овом
приликом говорити ко је
био Јездимир Ловић и какве
је заслуге имао због којих
је проглашен и народним хе
ројем. Међутим, није на од-
мет поменути и неколико
најважнијих чињеница бар
за оне недовољно упућене чи
таоце,
Кућа у којој се родио Јез

димир Ловић и у којој сад
живи његов отац деведесето
ТОДИШЊИ Јеврем Ловић,
стара је више од педесет го-
дина, а грађена је од слабог
материјала. Али, она је, ве-
чити споменик и сећање да

домаћице некада радиле. Са
водом у кући стигле су и ма
шине за прање рубља, тако
да их сада у Вранешима
има преко 50.

— Ето, то је та вода која
нам је потребна и за куће и
за оранице. Кад завршимо
проширење водоводне мре-
же скинућемо једно велико
бреме са леђа, — рече Бали

воје Благојевић.

Са два извора у подножју
Гоча: која називају „Врело“

и „Мајдан“ тећи ће питка во
да капацитета 4 литре у
секунди, То је више нето до
вољно да се подмири потре-
ба читавог села, а истовреме
но и могућност да се по ку-
ћама изграде нова купатила
искупе нове машине за пра-
ње рубља.

Д. Обрадовић

У ЛОПИЖАМА КОД СЈЕНИЦЕ

КУЋА ХЕРОЈА ПОД
ТЕРЕТОМ ЗАБОРАВА

је у њој рођен један храбри
човек из овог краја који је.

дао свој живот 1943. године
борећи се за слободу земље
од првог дана устанка. Ако
ни због чега другог, оно због
примера млађим генерација
ма требало би ову кућу сачу
вати од пропадања. Тим пре
што је већ под званичном за
штитом, да и не говоримо ко

лико и без тога обавезује

све оне који су дужни да о'

томе воде рачуна. Ако је за
борав било из којих разлога
учинио своје, нека ових не
колико речи послужи као
подсетник онима који би тре

бало нешто да предузму. Јер,
стари Јеврем Ловић нема ни
снаге ни могућности да сам

сачува кућу — као успоме-
ну на свог сина. Да ли је то

посао Лопижана или других
надлежних фактора, о томе
би требало да се договоре,
Важно је да се овај споме-
ник на неки начин сачува
од заборава.

~
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ПОРОДИЦА НИНАД МА ОКУПУ
— Не слушају само тебе не

го и мене, умеша се у разго-
вор Ружа. Ја немам своје де
це, али ме моји пасторци и
снаје што је то редак случај
веома добро слушају и цене,
Верујем да ме не би ни мо-
ја рођена деца боље пошто-

вала. Додуше, и ја сам њима
од користи. Чувам овце и-ба
чујем, а снајама се зна свој
посао у кући, Оне се мења-
ју на недељу и она која гле
да посао у кући не иде да
ради на имању, прича Ру-
жа.
"Упитали смо који су глав
ни извори прихода за издр-
жавање породице7
— Углавном моја породи-

ца се издржава и живи од
имања. Немам богзна какве
земље, а и оно што имам ни
је квалитетно, али се некако
живи. Ми планинци држимо
доста оваца и говеда па од
тота нешто продам, узмем
неку пару, платим порез а
понешто и за кућне потребе.
Прода се и по мало вина и
ракије па се и од тога уберу
приходи истиче Драгоје,

Чланови породице Драгоја
Глишовића сви су незапо-
слени изузев средњег сина
Владисава који од недавно
ради као минер у каменоло
му у Кијеву код Београда.
Његова. плата од 1.000 дина
ра углавном како нам реко-
тле подмирује само потребе.
школовања деце. Јер, два
Драгојева унука се налазе
на школовању у Алексан-
дровцу, а двоје деце идеу
основну школу у самом селу.

УУ погледу стамбене изград
ње Драгоје је направио но-
ву кућу од тврдог матери-
јала. Сазидана је и покриве
на, а друго како рече Драго-
је неће моћи за дуго да се
згврши. Јер, су ипак финан
сијски приходи мали,

Још један занимљив пода
так смо забележили у по-
гледу живота и рада ове по
родице. Управо, чланови. по-
родице Драгоја Глишовића
ретко кад да су сви на оку-
пу. Како рече супруга Ру-
жа, ни о Божићу нису зајед
но.
Разлог свему овоме је ра-

стурено имање. Драгоје има·
и винограду Жупи који изи
скује веома сложену обраду.
Увек по неко од његових чла

нова налази се на страни.“ Је
дни су у Жупи, други на пла
нини код бачије итд: Али,
поред свих тешкоћа два по-
родица из поткопаоничког
села Раковца. када се саберу
и добри и лоши дани. ипак ;
живи веома сретно, Ретко ·

ћемо данас у нашим селима.
наћи да вишечлана породи-
ца живи у заједници и да
се добро слаже. Када је та-

ко онда да им и ми пожели ·
мо да заједно проведу још
много лепих и сретних да-
на и добро здравље као што
се хвале да до сада нико ни

је био код лекара.

Дратош Радуловић
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У ЛИСТУ

МБАРСКЕ НОВОСТИ

САРАДНИЦИ »УБАРСКЕ новОСТИ“

поводом ДАНА ШКОЛЕ
„ВУК КАРАЏИЋ“

ЛИКОВНА ИЗЛОЖБА УЧЕ
НИКА

У Основној школи „Вук
Караџић“ у Рибници 12. ап-
рила поводом прославе Дана
школе отворена је изложба
ликовних радова ученика. О-
вегодишњу изложбу карак-
терише масовност учесника. —
младих сликара и разноврс~
ност технике, Нарочито при
влаче пажњу до сада неуоби
чајени експонати таписерије,
која представља новитет ово
годишње активности ликовне
секције. Иначе, међу изложе
ним радовима запажа се изу
зетна надареност појединих
ученика како у тематском
мзражавању тако и утехни-
ци.
Наравно, најбољи су за-

служили и награду. То су:
Радивоје Марковић, Лина
Дугалић и Ирена Авић, сви

ученици МУПТ разреда.

(Д. Николић)

РАДОСТ ПОД СУНЦЕМ
ПРОЛЕЋА.

Мокаткад пролећини мир
пресеца

благог поветарца шум
и зујање вредних пчела
које неуморно облећу
ско мирисног цвећа.

Цвеће је за њих велика срећа
код њега оне припремају пир
о, колико радости, колико по

лета
лепоте и дражи је ту вир.

На малим крилима лепрша
сјај

златног пролећнотсунца,
а тај одсјај титра на роси
која као кристал сија
у шуми зелених влата трава.

Док ово гледам и размиш-

| љам
око мене је прави рај,
све је весело, песма се ори,

јер ускоро ће доћи мај.

Кордана Стојковић,

уч. МД: раз ОШ „Ђура Јак
шић“ — Конарево

ИСПОВЕСЕ
Пало је вече. Враћала сам

се из школе замишљена и у-
морна. Улицом којом сам
пролазила није било никога.
Владала је потпуна тишина,
а уз то није било ви уличног
светла. Одједном, трже ме
из размишља ·нечији глас.
Осврнула сам се, али никога
нисам у близини приметила,
Опет се чуо глас и обратила

сам пажњу одакле сдолази,
То је био глас моје школске

торбе,
— Па зар ме не познајеш
— рече смешкајући се — ја

сам твоја ташна.
Одмахнула сам и упитала

шта жели.
— Желела бих дати испри

чам нешто о себи, одакле сам
и како сам доспела у твоје

руке. Мој живот је започео

у једној фабрици где сам
прешла из једног магацина.

где је било читаво брдо ко-

жа сличних мени. Ту смо се

 

ПРОЛЕЋЕ

Дошло нам је пролеће

свуд мирише цвеће,
љубичица плава

крај потока стала,

А поточић мален

носи лед и снег
изнад њега весело
зелени се брег.

Јагањци се играју
радосно по трави,
а птичице весело
певају на грани.

Вера Дојчинов, ученица У Рр.

ОШ „Вук Караџић"-Рибница

|
|

— Аитерарне игре
Драги наши млади читаоци,

У прошлом броју смо објавили имена награђених

ученика за прошли месец, а сада нешто о темама за

ваше писање, Пролеће, ђачка торба, разговор са по-

знатом личности и даље остају као задатак за уче-

снике у Играма. Међутим, уколико у Редакцију сти

гне неки рад са другом темом, али има изузетну вре

дност биће нгтампан и конкурисаће равноправно за

награде. Играјте се са нама и опробајте ваше спосо-

бности у сбласти која вас највише интересује. Оче-

кују вас лепе награде које за овај месец обезбеђује
Издавачко предузеће „Нолит“,

РЕДАКЦИЈА

 

НЕКОЛИКО ПИТАЊА
ДР БАРНАРДУ

Била сам на конференцији
за штампу на којој је нови
нарима одговарао чувени хи
рург др Барнард, Искористи .
ла сам прилику да му лично
поставим неколико питања,
Господине Барнарде, може

те ли ми рећи када сте заво
лели медицинуг
— Не сећам се тачно у ко-

је време, али је сугурно би-
ло када сам први пут зако-
рачио У болницу, међу

здравствене раднике и боле-

снике,
— Да ли је добром научни

ку потребно још нешто да по
седује поред знања које ја

школовањем стекао
— Да, потребно је много

вулше од тога. Да би се у нау
ци успело мора се веровати
прво у саму науку, а затим
у самог себе и своје способ
ности. Изнад свега тога под
требно је волети човека, Са
мо тако се може много пости
ћи у науци.
— Ви сте први извршили

пресађивање _срца, органа

ОЈЕ ТАШНЕ
у почетку свађале која је ле
шша, али брзо смо на то за
боравиле када су нас прене
ли у фабрику. Ту су нас по-
моћу машина претворили у
ђачке торбе, А, затим смо
кренуле у продавнице, Тако
си м ти дошла и одабрала
бапшг мене.
— Било ми је најтеже ка-

да си првог дана дошла у
школу. Ставила си ме на
клупу у дворишту где сам је
два дисала под теретом дру-
тих торби. Све смо тада биле
тужне што смо доспеле овде.
Ипак, морала сам да се поми
рим са судбином и данас сам
прилично задовољна како по
ступаш самном, Чуваш ме и

много ми је лакше него мо-
јим другарицама које су до
шле у руке дечака.

Славица Војмиловад,
уч. МГ рал ОШ

„ЈМ краљевачки бата-
љон“ — Краљево

ПРОШЛА ЈЕ ЗИМА

Прошла је зима

У мом родном крају,
а дошло је пролеће
у новом ћилибару.
Ластавице мале
враћају се сјуга

дошле су у родни крај
да поздраве старог друга,
На свом дугом путу
наше мило пролеће

са собом је понело
и мирисно цвеће,
Зелене су ливаде
на ливадама малим,
зажубори пточић
својим гласом старим.

Горан Вулићевић,
ученик М разреда

ош „Вук Караџић“ =
Рибница

без кога се не може замисли
ти живот, да ли сте осећали
трему%
— Не, то би било кобно и за
мене и за пацијента. Знао
сам да је његов живот у мо-

јим рукама и да морам успе

ти. Срце у руци је тако ма-
ло, а тако много значи.
— Шта мислите о рату и

мржњи међу људима7
Не схватам људе који рату

ју. Стално говоримо о борби
за дужи људски век а ратом
супротно постижемо — скра
ћујемо га. То су две супро-
тмосту које не могу да схва
тим и прихватим,

Гордана Јеремић,
ученица УП-4

ОШ „ТУ краљевачки
батаљон“ — Краљево

РАЗГОВОР СА ДВА КОША
РКАШКА КАПИТЕНА

Жапитени најбољих кошар
кашких екипа ОШ „ЈУ кра-
љевачки батаљон“ ио ш
„Светозар Марковић су: Јо-
ван — Јоле Обреновић и Дра
гомир Млађеновић, познат у
друштву по надимку Шпаге,
Обојица су вема млади, је-
дан има 15, а други 14 годи
на. Поред тога, веома су скро
мни иако уживају велику по
пуларност међу љубитељима
кошарке у својим школама,
Никада нису потпуно задо-
вољни својом игром и стал-
но настоје да је усаврше. У
разговору са њима желела
сам да сазнам шта мисле о
својим саиграчима — кошар
кашима из тимова, Ево прво
Јовановог одговора:

— У мом тиму има доста
талентованих играча који се
истичу својом вештином у и-
гри, као на пример, Симић,
Ковачевић, Терзић и остали.

На ово исто питање Драго

мир је рекао:
— Сви су добри другови,

као и кошаркаши. Међутим,
ако хоћу да издвојим најбо-

ље то су: Милић, Ћирић, Бра
дић, Гојић и Чеканац.

На питање шта мисле о ис

ходу следеће утакмице Дра-
томир је самоуверено рекао:
— Надам се победи снаше

школе над „ЈУ краљевачким
батаљоном“, чак сам и сигу-
ран у победу. :
Јован је био нешто скром-

нији:

— Ја желим победу и веру
јем да ћемо се изборити за
њу наравно правилном и доб
ром игром.

На крају разговора сазна-
ла сам да се Јован двоуми у
томе да ли ће се и када од-
расте бавити кошарком, док
је Драгомир чврсто решио да
крене стопама Симоновића и
Славнића,

Снежана Костић
ученица УПраз

О Ш „ТУ краљевачки ба
таљон“ Краљево

14, април1972. године

араМИА Васпитачи, васпитаници и родитељи (СУП)

ОБРАЗОВАЊЕ МЛАДИХ
У наставку наше анкете о ома велико градиво,Чако да

младима и њиховом образо- не стижем да га научим и да
вању објавили смо до сада се припремим за све часове
мишљења њихових васпита које имам по распореду. По-
ча. После мишљења краље- ред неких занимљивих пред
вачке школске омладине ан мета, казе што су физика, ма
кету ћемо завршити и миш- тематика, српскохрватски је
љењима њихових родитеља. зик и физичко васпитање,
Ево шта о своме образовању мишљења сам да би треба-

мисле најпре ученици краље ло увести и предмет астроно
мије који би се одржавао са

мо путем предавања, али без
оцењивања. Исто тако, ми-

шељења сам да је непотребно
оцењивање из страног јези-

Предраг Стојановић, уче- ка, физичког васпитања, ли-

ник УПЕ разреда; ковног и музичког образова-
ња и домаћинства.

Наставни предмети, гледа Што се тиче повећања не-

но у целини, мислим да су дељних часова из неког пре
прихватљиви за наш основа дмета, заложио бих се једи-
чки узраст. Изузетак чине но за физичко васпитање, ко

једино предмети историје, ге је би требало да имамо свако

ографије и биолотије код ко дневно. А, ево, зашто. Ако

јих је градиво нешто ошпир дневно, било у школи — би-

није, Истовремено сматрам ло код куће, проводимо мно

да би из наставног плана го часова над књигама на-

требало изоставити музичко шем физичком и психичком

и ликовно образовање, јер, стању потребан је бар по је-

осим теоретског дела, нису дан час физичког васпита-
потодни за ученике који не ња као. рекреација и разоно

мају за њих талента, То бих да.

исто истакао и за предмет
домаћинства. Поводом свега

_

Љиљана Томовић, ученица

тога мишљења сам да, поред УШ разреда:
матерњег и једног странот,
треба увести још један стра За наставу из предмета ге

ни језик. Ова два страна је ографије, биологије, физике

зика заједно са матерњим и хемије не бих имала ни-

требало би да почну да се и- каквих примедби, као и за

зучавају од првот разреда ос наставу матерњег језика.

ковне школе. Док за наставу општетехни-
чког образовања сматрам да

је потребно више радних ве
жби, а за изучавање страног
језика више употребе савре-

Сви наши предмети, изу- мених учила, који би нам

зев само неких обухватају ве омогућили учење правилни-

вачких основних школа..

КРАЉЕВАЧКИ ОСНОВЦИ
О ОБРАЗОВАЊУ

Зоран Бранковић, ученик

МЕ разреда:

Ро ме и #

Маша прича

Код ФРИЗЕРА
оспођа Вера је у пос- мужевљеву и своју собу. РУ

ледње време веома че- чак кува данас за сутра, а

сто одлазила код фри и судови јој остану понекад

зера. Водила је рачуна да прљави у лавабоу, тако да

јој коса буде пепељасто пла јој кућа и није толико уред

ва и што краћа, Е, некад је на како је она мислила да

носила само равно исечену, ће увек да буде. Ади, мо-

праву косу. Међутим, када лим вас, зар није страхови-

је пре годину дана покуша- то досадно стално прати ис-

ла слично да се очешља, би те црвене шерпе са белим

ла је скоро уплашена лицем туфнама и стално брисати

које је угледала у огледалу. прашину, са истина лепих

Од тада редовно иде код фри ваза.
зера. Данас у хороскопу у три

И данас, када се осећа изу часописа, она овог пута ни-

зетно узнемирено, то је ваљ је била задовољна оним што

да зато што је време тако је прочитала на једном ме

променљиво, што час сија сту, желела је да се то про-

сунце, а час пада киша, оти вери још негде, пише да ће

ћи ће код фризера. Тамо се у љубави доживети једно ве
тако лепо опусти, прегледа лико узбуђење, неки случај

часописе, који стоје на сто- ни, веома значајни сусрет.

ловима, на дохват свим муш

_

Да, било би лепо када иза

теријама. А не, она никад не ђе на улицу, да купи сладо-
купује такве часописе, она лед и гледа мало излоге, мо

то само код фризера. жда купи сандале. Има је-

Мало је то и смешно, гос- 58 проднАнИНЕХмах бо по
- Е ришта ко: је видела

пођа Вера никад није била та= о РоЕ 3 =

празна глава и увек је тре- сан и

Ено ледала на а али шну која одговара. Бојко 55
пећ вее ту. код ко дуго није била у позори-

ПизатојЕ с велика. хау- шту. Када би, када би је са-

ба зуји на Ми _ чекао неко, па да пођу за-

Неве страницу СА хороскон акио Да ЖИЦА карте, можда
пом, а увек == нето што про попију кафу у малој посла“

Пе: са - стичарници алеко од по

— свој знаш „девице и етра Она.века ви да
почне да чита, погледа ли : г :

то > види сапаа јој се још само једном у жи

је интелектуалка. Ако и про Бол“ дотоди. пенто желе, она

коментарише како је све ви- би, не сме ни самој себи то

ше шунда у последње време. да призна, стварно желела

Прошлот понедељка ј> пи један изненадни кратак су-

сало да јој се неће ништа уз срет, Да, био је један узбуд-

будљиво догодити. И баш та љив филм о жени и мушкар

ко се и десило, Све је било цу, који су били баш ње-

по старом и по уходаном.
Стан, у који су се уселили них година и доживели узбу

пре три године, већ су са- ђење као да су имали два-

свим средили, и кредите су, десет.

чак отплатили. Сада су са- Апарат се сам искључио.
свим навикли да живе у ком Н лес прим (ВВЛЕ 6 =

фору и скоро су заборавили Погледала је на 55

на собицу у стрмој улици. А тила да мора да пожури. Тре

како су дуго чекали на стан. ба још да сврати у самопо-

пуних петнаест година. ТУР слугу и да купи месо и кекс

дели су и планирали да соба –

за девојчицу има цветне та- за торту. Па она вечерас и

пете. Ла. све је то прошло, Ма госте, а и судови су јој
· ипак брзо поашло, а сала је остали неопрани.

сасвим обично, Треба сваки

дан спремити и Мириву и Љиљана Златановић

јег изговора, дотле сам ми
шљења да настава физич-
ког васпитања треба да има

више спортских игара, а ма~
ње вежби на справама,

Пашто је за наставу лико--

вног и музичкот образовања.
потребна извесна и надаре-
ност, то сматрам да је потре

бно укинути оцењивање из
ових предмета и тестирање“
ученика, Кад сам код ове
примедбе, желела бих да до

дам, да би од предмета до-
маћинства требало ослобо~
дити ученике, бар делимич-~

но од практичних радова ве-
зења и штрикања.

Нађа Милашиновић, учени:

ца УПХ разреда:

Сви предмети које имамо
по настаном плану и програ—
му веома су корисни и потре-
бни. Градиво је занимљиво
и обогаћује нашу личну куљж

туру. Разноврсни предмети

много. нам помажу да разми-
шљамо и да се одлучимо за.
своје будуће позиве. Дакле,

основна школа пружа много:
ученицима, али не и довољ-
но, Ради тога, остало је још

да ми ученици поразмисли~
мо како и на који начин у
слободном времену да се ба
вимо разним активностима
према својим склоностима и:
љубави.

Мирјана Живковић, учени:

ца У: разреда:

У шестом разреду основне
школе ми имамо једанаест

предмета. Неки су од њих
лакши, а неки тежи. Међу
тим тежим предметима:

највеће главобоље имамо са

историјом, јер морамо напа-

мет да знамо многе датуме.

Кад би се више посвећива-

ла пажња догађајима у про

шлости, а мање тим датуми

ма, верујем да би нам истори.

ја била знатно занимљиви-

ја и кориснија. Овом прили~

ком бих додала да је за наш

узраст доста тешко и гради-

во из српскохрватског јези-

ка збор многих гласовних

промена које се врше у на-

шем књижевном језику. Од.

нешто лакших предмета ис-

такла бих предмете геогра~“

фије и математике,

Поред домаћинства, од ко

га имамо велике користи, ми

девојчице у домаћим кућним.

пословима и уређивању ста+

нова наших родитеља један

од најлакших предмета је и

ликовно образовање. Од те—

оретског дела наставе за ме

не је далеко лакши онај пре

ктичини део на коме ми учи

мо да цртамо и да вајамо.

Чедомир Кнежевић, уче-

ник У разреда:

Већина предмета које и-

мам у шестом разреду не пре

дстављају за мене неку теш.

коћу, јер свима подједнако

придајем важност. Упркос:

томе, рекао бих да неки пред

мети захтевају од нас на не

ки начин и надареност, за-

шта ми нисмо способни или

је немамо. То нас најчешће»

и приморава да те недостат--

се савлађујемо упорнијим ра

дом, а да при томе, ипак, не

дођемо до жељених резул-—

тата.
Своје претходно мишљење

поткрепио бих једним сво-

јим личним искуством. За
мене је најтежи наставни

предмет музичко образова-

ње, ваљда зато што немам

музичкот талента, ико му-

зику много волим. То ме је

натерало да научим и да сви

рам на гитари. Али, што се

тиче певања, то ми никако

не иде од руке, тако да сам

дошао чак и до убеђења да

немам слуха. Овај мој слу-

чај не мора да значи и да

потцењујем наставу музике,

Напротив, И даље се трудим

колико год могу да је што ус

пешније савлађујем.

м.
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ОДРА РАЗИДУЧИММАНИУЗ
године м самопрегор
 

ИБАРСКЕ НОВОСТИ

 

ПАД БА СТРУЋЕ ЗМАЛЕ ДА ПРИЧАЈУ
> „На основу члана 30 став 1,
члана 31, 78, 79 и 122 Основ-
ног закона о радним односи-
ме, закључцима наставнич-
ког већа и одлуке Савета
школе од 25. фебруара 1970.
тодине доносим стедеће ре-
шење... Пантовић Љубомир,
учитељ распоређује се на ра
дао место учитеља разредне
наставе...“ — Тако је било
записано у једном уобучаје-

ном документу. Ако у њему
нема ни топлине, ни обзира,
онда жице виолине све то
имају а надасве душу и зато
никада не могу да испричају
праву истину о једном див-
ном самопрегорном и пожр-
твованом раду Љубомира
Памштовића, који је до скоро
читав свој живот и себе са-
мога предао страсном дожи-
вљавању и преношењу свир
ке у песме.

Љубомир Пантовић је пре
четрдесетак година понео са
собом у учитељску школу и
велику љубав према песми
и свирки. У ученичкој соби-
ци један старији учитељац
свакодневно је свирао на ви-
олини, Та свирка и тај ин-
струмент одмах су обузели и
Љубомира.

„У тој собици сазнао сам
да једино виолина може да
говори и пева. Њене причеи
песме носе увек у себи и ра-.
дост, и тугу, и осмех и сузе,
ако човек затрепери душом
и срцем на њеним жицама“,
— Тако обично започиње при
чу о себи Љубомир Панто-
вић, док му глас подрхтава
„од неке тешке сете.

Учитељску школу Љубо-
мир Пантовић завршио јеус
пешнозаје, својим нај-
већим приј; — виоли-
ном, Са њомје одмах дошао
и у своје родно село Жичу.
Од новаца својих родитеља
купио је још неколико ин-
струмената и основао први
сеоски виолински оркестар
од шест чланова. Свечери,
па понекада и до праскозор-
ја Љубомир је увежбавао
свој оркестар у кући својих

родитеља.

„За право чудо је било да
мојим родитељима никада ни
је било доста те наше гудач-
ке свирке, иако су били оби
чни, једноставни и радни љу
дно — присећа се тих првих
година преношења на друге
"своје љубави према свирању
на виолини. И одмах затим
додаје: „Са овим оркестром
«свирао сам народну и лаку
музику. Приредили смо и без
број концерата по околним
местима. Ех, тако је то тра-
јало све до 1941. године“.

Љубомир Пантовић или чи
жа Љуба — уча поново је
«скупио чланове 1951. године.
Пошто су сачували сви ин-
срументе, то су веома брзо
почели да се појављују на
размим приредбама. За пе-
тнаестак година, колико је
постојао жички оркестар ви-

олина било је неколико сто-
тина јавних наступа, Аливи
олина и оркестар нису били
једина страст чика Љубе-уче.
Он је неизмерно волео и на-

родну песму, нарочито ону

срочену за гласове у хорове,

Пре тридесет и неколико го

дина, као учитељ који је пре

давао музику, појавио се пр-

ви пут као хоровођа у Ћићев

цу. Због запажених успеха

на предратним такмичењи-

а у Светозареву и Параћи-

ну добијао је похвале и при

знања. Док је учитељевао и

водио ћићевачки хор, није

заборављао свој жички орке

стар виолина. Кад год му се

указала прилика долазио је

у своје село и са својим ор-

кестром настављао свирку и

песму.

Сећања на те године оруме
не сувоњаво и оборано лице
чика Љубе-уче, док очи за-
сјајуцају неким прикриве-
ним поносом. А речи са ње-
гових усана почиње да спопа.
да нека сета у наставку по-
слератне приче о двема вели
ким љубавима. Првих после-
ратних година прихватио се
рада са хором у селу Конаре
ву и том приликом је окупио
око себе преко стотину чла-
нова. Упоредо, готово са о-
вим хором, радио је и са хо-
ром од тридесетак чланова и
у свом родном селу,

„Те године су поред мене
прохујале, а да их нисам мо

 

Љубомир Пантовић

гао да задржим у оћању.
Није никакво чудо. Чим сам
завршавао наставу у основ-
ној школи бициклом сам по
мразу, ветру, снегу и киши
одлазио у Конарево на про-
бу тамошњег хора, а враћао
се доцкан увече“.

Још већи и напорнији рад
очекивао јепетнаестак годи
на чика Љубу-учу у Рибни-
ци, Његов хор имао је тада
преко 160 чланова, а дечјиор
кестар преко 50 малих хар-
моникаша. И не само то. Овај
прекрасни народни педагог,
предавајући музичко образо
звање, давао је бесплатне ча
сове талентованим ученици-

ма из свирања на виолини и
хармоници, Тих година рад-
ни дан чика Љубе-уче тра-
јао је ујутро од 6 до 8 увече,
тако да је сваки његов уче-
ник имао недељно по три бес
платна часа. За тај самопре-
торни и пожртвовани рад ни
је добио, а није ни тражио,
никакву захвалност од уче-
ничких родитеља! Још мање
су се сетили да га награде пра
вог народног учитеља њего-
ве колеге из рибничке Основ
не школе „Вук Караџић“.

Уместо свега тога за дваде

сет и једну годину рада на
музичком образовању мла-
дих добио је пре две године
решење да се „распоређује
на радно место учитеља раз-
редне наставе“ (2'. Ако је то
требало због школског зако-
на, није требало заборавити
неколико хиљада оних који
су свирали и певали за све
ове године под његовом дири
гентском руком. Још мање се
неко сетио да га предложи и
за заслужног грађанина кра-
љевачке општине. Као утеху
за тај самопрегорни рад чи-

 

ме и похвале за постигнуте
успехе у неговању музичке
културе. И само једну новча
ну награду од 5.000 динара
која му ни данас није испла
ћена а коју је наменио да по
клони тадашњем хору у Ко-

нареву.

Године свијене у неколико
деценија изузетног рада ос-
тале су данас иза чика Љубе
уче. О њима он прича са не-
ком неизмерном тугом угла
Буз-

„Дани једино знају да пот
крадају најлепше године жи
вота. У њима се човек обич-
но размеће и пропиње или
радом или снагом, И све та-
ко док не дође старост. Са
њом и заборав. Понекада за-
једно и са пензијом. Од све-
га тога мени су остала само
сећања и верност мојој вио-

лини, ако људи нису били
верни према мом дугогодиш-
њем раду...“

Сви људи нису исти као ни
све жице на виолини, јер и
једни и други знају понекад
и да затаје. У име свега тога,

жице на виолини чика Љубе

— уче већ две године свира

ју само тешку тугу.заборава.

м.

Страна 9.

ИЗ МАБУМА ФОТО — РЕПОРТЕРА

 

Ратко Маринковић: пролеће

 

педагог саветује

мама, ти ме не волиш

 

Када дете каже: „Мама, ти
ме не волиш!“ — то је озби
љан сигнал да детету недос
тају потребни нежни и ху-
мани додири у породици.
Махом дете даје такву изја-

ву уз призвук туге, и као пре
кор мајци која га занемару-
је. Зато је дете некада при-
морано да гласно упозори ма
јку на њену дужност да га ви
ше воли, да се више осврће
на њега7 То су посебне ситу
ације и негативна дечја ду-
шевна стања, у којима жи-
ви дете у породици.
Мајка која је сувише оку-

пирана кућним и личним по
словима занемари дете. Оно
се. осећа усамљено, препуш-
тено самом себи, без потреб
не мајчине нежности, мило
вања и пољубаца, схватања
додира, охрабрења, Некада
се мајка сувише посвети оста

лој деци, супругу, а запостав
љено и занемарено дете осе-
ти сву неправду,“ постаје љу
боморно, и гласно протесту-

је тражећи адекватну љубав,
нежност и пажњу мајке и за
себе. ; '
Нервозна мајка чешће ми-

моиђе у дому своје дете, као
да га не запажа, а оно је же
љно да се с њом игра, разгова
ра, дели своје радости и ма
ле бриге, и туге.

 

поводом Дана наших оружаних јединица

Изложба општенороане одбране
Дом Југословенске народ-

ме армије у Београду прире-
диће поводом овогодишње
прославе Дана наших оружа
њих јединица изложбу умет
ничке фотографије на тему
општтенародне одбране. Пре-
ма замисли приређивача из
ложба треба да представља
културну манифестацију ли
ковних уметника фотографи
је и фоторепортера — нови-
нара Југославије, Право на
излагање својих уметничких
фототрафија имају чланови
Савеза новинара Југославије,
односно фотосекције, затим
чланови Савеза ликовних у-
метника примењених уметни
ка наше земље и чланови
Фротосавеза Југославије који
носе титуле мајстора или ка
ндидата дозвољено је да мо
гу на изложбу да пошаљу
по десет радова у црно-бе-
лој техници.

Као теме за изложбу умет
ничке фотографије, између
осталог, долази у обзир жи-
вот и рад у јединицама Југо
словенске народне армије,
њихова логоровања, вежбе,
маневри, обуке и војничке
слободне активности. Жири
који ће бити састављен од
представника Савеза новина
ра Југославије, Фотосавеза
Југославије, историчара уме
тности и представника Југо-
словенске народне армије до

делиће награде за најуспели

је фотографије.

Дом Југоловенске народме

Београду у времену од 10. до
30. децембра ове године, На
крају, занимљиво би било
истаћи, да организатор ове
културне манифестације пре

У Новом Пазару

 

двиђа приређивање ове из-
ложбе и у неким градовима
наше земље.

м.

Реконструкција Музеји
Краљевачком Грађевинс-

ком предузећу „Каблар“ не
давно су поверени радови
на реконструкцији старог
здања бивше „Руждије“ у ко

јој су сада смештени музејс
ки примерци. Зграда се на-
лази у доста оштећеном ста

њу и још увек није утврђе
но тачно време њене изград
ње. Према неким поузданим

подацима „Руждија“ је у до
ба владавине Турака у ново
пазарском крају служила
као купатило, иако нема из

глед тадашњих хамама, Кра
јем прошлог столећа и све до
пре неколико година у њој
је била смештена школа, ка
да је била исељена и наме-
њена за Народни музеј гра-

да.
Према прорачунима вред-

ност радова на реконструк-
цији старог здања „Ружди-
је“ стајаће око 26 милиона

старих динара. Средства за

његову реконструкцију обез

бедиле су новопазарске рад-
не организације у жељи да
Народни музеј почне што

армје прмредиће изложбу упре свој неометан рад и гра

ђанима и туристима омогу-
ћи преко својих експоната
боље упознавање са прош-
лоштћу овог краја и његовим
највећим градом.

(С. п)

МЕЂУНАРОДНА ГОДИНА

 

Лоша је педагошка пракса
када мајка строго нареди ма
лом детету да је не омета,
да се стално само игра, да
буде мирно и „нечујно“. Ово
се махом дешава када мјка

жели у миру да прати дужи
ТВ програм, чита књигу, ка
да се посвету гостима, а за
своје присутно дете не нала
зи времена да га нежно ос-
лови, обрадује нечим. Још је
горе ако мајка у таквим ситу
ацијама нехумано прекорева
дете у присуству других ли
ца због његове живости, Нај
горе је ту ако мајка употре-
би погрдне речи и физичку
казну које унижавају достој
анство детета. Дете ће у так
вим ситуацијама бити дубо
ко увређено, несрећно, и сво
ју душевну бол и понижење
испољиће сузама, плачем, по
влачењем у себе, а некад и
прокосом, упадљивим нерво
зним понашањем. Због так-
вих нехуманих односа У до
му занемарено дете ће поче-
ти да сумња у љубав своје
мајке. И то су могућности по

јаве разних душевних дечјих
повреда, које најчешће оста-
ју трајно у детету и у току

Са мамом у продавници

читавог његовог живота. Та-

кво дете осећа се у дому оту
ђено, и са тугом живи, иу
животу ће се сећати несрећ-
них дана проведених уз не-
брижну мајку. Као одрасли

КЊИГЕ У КРАЉЕВУ

КЊИГА МЕЂУ РАДНИЦИМА КРАЉЕВАЧКЕ
РОБНЕ

Поводом овогодишњег обе
лежавања Међународне го-
дине књиге синдикална орга
низација и Управа краљева

чке Робне куће „Београд“ не
давно су се договорили о по
пуларизацији и ширењу књи
те у овом радном колекти-
ву. Само за шест динара, ко

је је уплатила синдикална
организација, 140 запосле-
них радника добило је ових
дана чланске карте Народне

библиотеке и на тај начин о-

могућено им је да у траја-

њу од године дана користе

њен књижни фонд.

Овај вид сарадње у шире-

њу и популаризацији књиге

КУЋЕ
спроводиће се и убудуће из
међу краљевачке Робне ку-
ће и Народне библиотеке. Та
сарадња биће разноврснија
и богатија, чим ова устано-
ва у култури буде добила
своје нове просторије. Ства
рањем ових услова Народна
библиотека, између осталог,
биће у стању да пружи и

стручну сарадњу у пружању
потребних информација и из

области трговине и да омо-

гући такву структуру књиж

ног фонда у праћењу модер-

низације овог вида привре-

ђивања.

м 

човек такво дете неће умети
да пружи другој особи неж-
ности и љубав, а у својој по-
родици ни брачном другу ни
деци. Неће знати и умети да
им пружи потребну љубав.
Оно није било вољено и није
научило како треба волети,
па тај недостатак пратиће га
целог живота, Отуда је зна-
чајно да још у најранијем де
тињству дете доживи у по-
родици истинску љубав свих

чланова, посебно своје мајке,

јер деца од првих дана свог
живота су упућена на бригу

и старање своје мајке. И мај

ка је позвана да задовољи

основне емотивне потребе

свог детета у обостраном ин-

тересу.

У позитивној породици,

тде влада клима међусобног

поверења, љубави, где разу-

мна мајка уме разумно да во

ли свако своје дете, ту су нај

повољнији услови да се мла-

до биће правилно развија и

постане емотивно и социјал-
но-хумано здрава личност у
физичком, душевном и друш

твеном смисту. Том циљу тре

ба да тежи разборита и бри-

жна мајка, тј. да својом за

дете незаменљивом нежнош-
Ћу и љубављу допринесе и са

своје стране да усрећи свако

своје дете у интересу поро-–

дице, детета и друштва, Уко

лико пак мајка не би умела

да усклади своју љубав пре-

ма своме детету, било да је

још млада, без искуства, или

из других разлога, она треба
да се обрати стручњацима

| за помоћ и савет да би могла

испунити своју материнску
дужност према своме детету.

Владимир Чоловић,
педагог

ИЕ

У БРВЕНИКУ ОВИХ ДАНА

ОСНОВНА ШКОЛА
ЗА ОДРАСЛЕ

Прошлог петка у Брвени-

ку је отпочело рад одељење

Основне школе за одрасле

отворено уз помоћ Раднич-

ког универзитета из Рашке,

Јаставу са скраћеним прог-

рамом похађају 25 углавном

млађих људи запослених у

сепарациј азбеста „Корла-

ће“ који на овај начин до-

 

приносе општој тежњи пре-

дузећа за преквалификаци-

јом и дошколовавањем сво

радника. Трошкове шко

ловања сноси радна органи-

зација, а наставнике је обез

бедио Раднички универзи-

тет из Рашке,
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10. страна ИВАРСКЕ

ж МАЛИ ОГЛАСИ Х МАЛИ ОГЛАСМ х

ПРОДАЈА:

# ПРОДАЈЕМ монтажни
локал, 28 м= са градском водо
инсталацијом која одговара
свим условима. Цена повољ-

на. Момо Дробњаковић, Кара
ђЂорђева 26 — Краљево,

• ПРОДАЈЕ СЕ 1,20 хекта
ра окућнице са кућом, шта-
лом и осталим помоћним згра
дама у Врдилима. Одмах усе
љиво. Љубинка Јанићијевић,
Филипа Кљајића 18 Чибуко

вац.

# ПРОДАЈЕМ одмах усе-
љиву кућу — двособан ком-

форан стан у Грдици код иг-
ралишта. Чоловић Вукосав,
Грдица — Краљево.

• ПРОДАЈЕМ кућу, шта-
лу и све остале потребне про
сторије за домаћинство на се
лу. Има водовод и електрич-
но осветљење, са 2,60 хекта-
ра обрадиве земље, од тога
30 ари под разним воћем у
близини Матарушке Бање.
Балтић Драгослав, Матаруге,
пошта Матарушка Бања код
Краљева.

9 ПРОДАЈЕ СЕ нова тро
собна комфорна кућа са гара
жом. Жикице Шпанца 45 —
Краљево — насеље Рибница.

2 ПРОДАЈЕМ путничка ко
ла „Застава 1300“ произведе-
на 1970. године. Цена повољ-
на. Обратити се после 15 ча-
сова, ул. Вука Караџића бр.
10— Краљево.

• ПРОДАЈЕМ кућу у Кра
љеву у улици Вука Караџи-

ћа бр. 10 која се састоји од
једнособног стана.

• ПРОДАЈЕМ нову тросо-
бну кућу. За обавештења:
Миљевић Радомир, Пошта
Краљево, Тетефон 21-972..

• ПРОДАЈЕ СЕ 146 ари
земље у селу Адранима код
Краљева, близу асфалтног
пута. Цена по договору. Упи
тати сваког дана Младена
Тодоровића у Адранима код
задружног дома.

9 ПРОДАЈЕМ њиву од 75
ари у Лађевцима близу варо
шице. Лепо место за изград-
њу куће. Обратити се Томић
Новици Лађевци или Томић
Милораду, Октобарских жр-

тава 10 Краљево.

ИЗГУБЉЕНА ДОКУМЕНТА:

9 ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе из
дато школске 1951/52, године
у Ђакову код Студенице на
име Дуловић Богомир.

# ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено. сведочанство
ТУ разреда основне школе из
дато школске 1952/53. године
у Ђакову код Студенице на
уме Вељовић Вукадин.

9 ОГЛАШАВАМ неваже-

ћим изгубљена сведочанства

УП иуУП1 разреда основне

школе издата школске 1966/
67. и 1967/68. године у Кра-

љеву на име Станисављевић

Синиша.

 

УПРАВНИОДБ
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Поред општих услова

документацију поднесу

„Путник“ у Краљеву.

• Стан није обезбеђен.

њавању услова огласа
Бљивања, а достављају
Секретаријат Врњачка

о ју л

• За наведене послове

биографијом достављају се

|---
=
|

ЈУГОСЛОВЕНСКО ТУРИСТИЧКО
И АУТОБУСКО ПРЕДУЗЕЋЕ
„ ПУТНИК“ — БЕОГРАД |

ЗАЦИЈА УЦог РАДА ФИЛИЈАЛА

Оглашава
СЛОБОДНО РАДНО МЕСТО __

ШЕФАИЗДВОЈЕНОГ ПОСЛОВНОГ МЕСТА

„ПУТНИК“ У КРАЉЕВУ

законом о радним односима, кандидати треба да
испуњавају и следеће услове

да има најмање завршену средњу школу;

— да је регулисао војну обавезу (за мушкарце)

»ЗДРУЖЕНИМ ЧАСОПИСИМА ПЛАНИРАЊА
(Планирање кадрова, Планирање самозаштите и Пла
нирање развоја) — Београд за дописништво часо-
писа Краљево, ПОТРЕБНИ СУ САРАДНИЦИ ЗА
РАД НА ПРИКУПЉАЊУ ИНФОРМАЦИЈА,обради
тржишта и пласману публикација и услуга.

ша и средња стручна спрема.
• Молбе са описом кретања у служби и краћом

часописа „Планирање“ Краљево, Омладинска бр. 2
ПТ спрат (зграда Основне привредне коморе у Кра-
љеву, или Краљево, поштански фах 76,

• Молбе се подносе поштом.
# Оглас траје до попуне. Постоји могућност за-

снивања сталног радног односа.
терен: СР Србија, СР Македонија и СР Црна Гора“,

 

предвиђених Основним

Пожељно је да кандидати уз пријаву и осталу ·

и сопствени програм ра-
да у области пословања туристичке пословнице

# са кандидатима који испуњавају услове обавиће
се разговори о програму рада пред посебном ко-
мисијом филијале „Путник“ у Врњачкој Бањи

• Лични доходак по Правилнику.

• Ступање на посао по договору.

• Рок за подношење пријава са доказима о испу-
је 15 дана од дана обја-
се на адресу: „ПУТНИК“

Бања — М, Тита 1.

А с

потребна је висока, ви-

на адресу: Дописништво

Рад је по учинку,

и

  

# ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе из
дато школске 1955/56. године
у Ђакову код Студенице на
име Каровић Радољуб.

9 ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
УПТ разреда основне школе
издато школске 1965/66. годи
не у Адранима на име Мато
вић Мијат.

9 ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школеиз
дато школске 1945/46 годи-
не у Савову на име Усиља-
нин Радмила.

9 ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе из
дато школске 1926/27. године
У Мрсаћу на име Торлаковић
Драгић.

9 ОГЛАШАВАМ неваже-
ћим изгубљено сведочанство
ТУ разреда основне школе из
дато школске 1951/52. године
у Адранима на име Вујовић
Милутин,

РАЗНО:

Ф ПРОДАЈЕМ двособан ко
мфоран стан у Врњачкој Ба
њи, улица Боре Васиљевића
број 1. Упитати Јовановић
Уроша.

Ф ТРАЖИМ једнособан
комфоран стану Краљеву.
Обратити се Васи, Омладин-
ска број 51 — Краљево.

•Ф ПРОДАЈЕМ приколицу
„Брако“. _Упитати: Хајдук
Вељкова бр. 2, улаз 2, стан
15 — Краљево. Цена 3.000.
Тел. 22-516.

# ТРАЖИМ двособан ком
форан стан (може и са гара-
жом) на релацији „Женева“
— Југопетрол, Кеј — желез
ничка станица. Јавити на те-
лефон 21-057 од 15 — 17 ча-

сова.

 

Из Фопк_
региструју се 3:
| Ф. К. „МЛАДИ РАД-

НИК (Грдица): Станчић Жи
вка Милорад по члану 29.

Ш Ф. К. „МЕТАЛ“ (Краље
во): Ђоковић Драгана Мир-
ко по члану 29.

ЕФ. К. „ЖИЧА“: Мари-
чић Лазара Срећко по чла-
ну 29.

Е Ф. К. „ПАРТИЗАН“
(Врба): Радовић Бранислава
Божидар, и Ивановић Јова-
на Драто оба по члану 29.

Ба Ф. К. „ИБАР“ (Рибни-
ца): Савић Миленка Бого-
сав по члану 29.

новости

СПОРТ

СЛОГА К
Краљевчани су у пролећ-

ном делу стартовали са 24.

фудбалера колико има угово
рену обавезу са клубом. У

мини року клуб је напус-
тио центархалф Сава Авра
мовић и лево крило Момчи
ло Илић. Први је приступио
друголигашу Галеници из Зе
муна и Слога је за њега до-
била одговарајуће обештеће

ње, док је Илић приступио

српсколигашу Младом радни
ку из Пожаревца, а Слога
му је дала исписницу без
обавеза за обештећење.
На њихова места ангажо-

вани су Јоветић из тито-
градске Будућности, Фемић
из бијепољског Јединства и
Ескић из крушевачког Наз-
претка, односно Обилића из
Крушевца. Као принова ре
тиструје се и повратник из
ЈНА центарфор Милетић.
" На првенственим мечеви-
ма стартовали су до сада
Милетић и Јоветић, док Фе-

мић и Ескић нису имали сво
ју шансу. Разлог је свакако
што су сви новајлије навал
ни играчи.
Иако Слога располаже са

фондом од 24. фудбалера у
прва три кола није се прос-

лавила, јер је успела да по
прави пласман на табели
само за једно место од 1.
на којем се налазила на по
четку пролећњег дела, сада
после три одиграна кола до
спела је само на 10. Код ку-
ће је одиграла два сусрета,
а противници су били стари

знанци Трепча и Слобода.
Слога је успела да из два
сусрета постигне један гол
и освоти два од четири могу
ћа бода. У трећем сусрету
који је одигран у лесковцу,
Слога је такође ремизирала
без постигнутог и примље-

 

 

минуту итре. Однос корнера
на две одигране утакмице
у Краљеву износи 20:6 у ко-
рист Слоге. Гледалаца свега
2.500 на обе утакмице, што
представља велики хенди-
кеп за благајну клуба. На
две утакмице у Краљеву нас
тупило је 17 фудбалера, што
значи да Слога нема још тим
од 11 стандардних првотима
да. Један играч је искљу-

чен (Ступљанин) у сусрету
са Трепчом. Арбитри из Ско
пља Симоновски и Стојанов
ски у Краљеву су врло доб-
ро делили правду, јер су за
бележили оцене 7 8.
Од 17. фебруара колико је

наступило 9 је одиграло по
две утакмице три је одигра-
ло по једну целу утакмицу

14. април 1972. године

У ПАУЗИ ФУДБАЛСКОГ ПРВЕНСТВА

РОЗ СТАТИСТИКУ

 

На тренингу

ЈА ТОЛМАНЕ — БЕЗ ПРЕДАКА
Бивши чувар Слогине мреже Милутин Јакић, који

је у свом клубу ангажован за тренера у својој струци
имао је ових дана посла преко мере, Читаво слободна

време проводио је на Градском стадиону где је неуморно
радио са садашњим голманима Слоге, Судећи према то-

ме, први чувар мреже Борис Лазић, треба на недељ-

ној утакмици против крушевачког Напретка да брани у

некадашњој форми када је и постао љубимац Краљев-

чана.

ои

а пет их је играло само по повремено играли,

 

Бо

односно
једно полувреме. Пет фудба мање од једног полувремена
лера имало је просечну оце- Однос оцена: одбрана има
ну 7, један 6,5, пет фудбале „просек 6,6 (осам играча нас
Ра имало просечну оцену 6, тупило у одбрани), а навала

(насту—два по 5, док је четири игра просечну оцену 5,8,
остало без оцене, јер су пило девет играча).ча

У Краљеву почело

 

__ТАНМИЧЕЊЕ_СРЕДЊО
У ОРГАНИЗАЦИЈИ ЗАВИЧАЈНОГ КЛУБА СТУДЕНАТА

Краљево — У оквиру првен

ства средњих школа које ор
ганизује Завичајни клуб сту
дената одржана су прва так
мичења где су забележени
следећи резултати: рукомет:
Шумарска школа — Школа
за КВ раднике (мушкарци)
0:5. У сусрету екипа истих
школа за девојке победила
је Школа за КВ радника са
5:0. Одбојка: Пољопривред-
ва школа — ВШЦ (мушкар-
ци) 0:2, ТШЧ — Инструктор

(мушкарци) 2:0, Гимназија
—  Шумарска (мушкарци)
2:0 и Пољопривредна — Ме-
дицинска (девојке) 0:2. Ма-

ПРОГРАМ РАДИО ПРАЉЕВА
НА СРЕДЊЕМ ТАЛАСУ 306

ЧЕТВРТАК: 13. 4. 1972,

13,00 — 13,05 Најава Радио
Краљева и вести, 13,05 —
13,20 Поздрави, жеље и че-
ститке Т део, 1320 — 13,30
Емисија за припаднике ЈНА,
14,30 — 15,00 Поздрави, же-
ље и честитке П део, 17,00
— 15,30 На заједничком та-
ласу, 17,30 — 17,45 Дневник
нашег краја, 1745 — 18,00
Рекламни магазин,

ПЕТАК: 14. 4. 1972,

13,00 — 13,05 Најава Ра-
дио Краљева и вести, 13,05
— 13,25 Говорно музичка е-
мисија Мало ја, мало ви,
13,25 — 13,30 Гост нашег сту
дија, 13,55 1400 Савети
стручњака, 14,30 — 15,00 По
здрави, жеље и честитке,
17,00 — 17,30 На заједничком
таласу, 17,30 — 17,45 Днев-
ник нашег краја. 1745 —
18,00 Рекламни магазин.

СУБОТА 15. 4, 1972,

13,00 — 13,05 Најава Радио

Краљева и вести, 13,05 —

13,20 Поздрави, жеље и че-

МЕТАРА,од 13.4, до 20, 4.1972. године

ститке 1 део, 18,20 — 13,25
Препоручујемо за данас и су
тра, 13,25 — 13,45 Представ-

љамо вам радне колективе,
1345 — 14,00 Рекламни мага

зин 1 део, 17,30 — 17,45 Дне-

вник нашег краја, 1745 —

18,00 Рекламни магазин.

НЕДЕЉА 16. 4. 1972,

12,00 — 12,30 Најава програ

ма Радио Краљева и Селима

у походе, 12,30 — 13,00 Ре-

кламни магазин,. 13,00

14,30 Поздрави, жеље и че-

слитке и одјава програма,

ПОНЕДЕЉАК: 17. 4. 1972,

13,00 — 13,05 Најава про-

грама Радио Краљева и ве-

сти, 13,05 — 13,20 Одмор уз

песму и ритам, 13,20 — 13,45

Рекламни магазин 1 део, 13,45

— 1400 Из прошлости на-

шег краја, 14,30 — 15,00 По-

здрави, жеље и честитке,
1700 — 17,30 На заједнич-

ком таласу, 17,30 — 17,40

Дневник нашег краја, 17,40

— 1745 Спортски мозаик,
17,45 — 18,00 Рекламни мага
зин П део.

УТОРАК: 18. 4. 1972,

13,00 — 13,05 Најава Радио
Краљева и вести, 13,05 —
13,30 Поздрави, жеље и че-
ститке 1 део, 14,30 — 15,00
Поздрави, жеље и честитке
П део, 17,00 — 17,30 На за-
једничком таласу, 17,30 —
17,45 Дневник нашег краја,
17,45 — 18,00 Рекламни мага
зин.

СРЕДА: 19. 4. 1972,

13,00 — 13,05 Најава Радио
Краљева и вести, 13,05 —

— 1320 Народна музика,
1320 — 13,25 Лутајући ми-
крофон, 13,25 — 13,30 Шта
доноси нови број „Ибарских
новости“, 1400 — 14,20 Да-
нас вам представљамо, 14,20

14,30 Рекламни магазин
Т део, 14,30 — 15,00 Поздра-
ви, жеље и честитке, 17,00

— 17,30) На заједничком та-

ласу, 17,30 — 17,45 Дневник

нашег краја, 1745 — 18,00

Рекламни магазин П део,

ли фудбал: Медицинска —

Гимназија (мушкарци) 0:3,

ТШшц — Медицинска (девој

ке) 2:8, Пољопривредна

Гимназија (девојке) 0:5.

Првенство је наставља у

суботу, двема кошаркашким

утакмицама: у 18 часова Е-

кономска — Пољопривредна

(девојке) и у 19 часова Еко-

номска Пољопривредна

(мушкарци), а у недељу ТК

— Медицинска (девојке) у 17,

ВШЦ — Медицинска (муш-

карци) у 18: и ТШЦ — Гим-

назија (мушкарци) у 19 часо

ва. Утакмице се играју на

Кошаркашком стадиону.

 

 

Одабране
МИСЛИ

Васпитање и само васпи-

тање — то је циљ школе,

И. Песталоци

м Свака школа је славна
не по броју већ по славу.
својих ученика.

Н. и. Пирогов

Школа ван живота, ван

политике — то је лаж и

лицемерје.

В. И. Лењин

Учити се мора непрекид
но. Образовање, значи, ни
је само ствар школе, Шко
ла даје само кључеве тог
образовања... Ваншкол-
ско образовање је — чи-
тав живот! Читав живот

човек треба себе да обра

зује.

А, В. Луначарски
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САЗНАЈЕМО...

. +: ПОВОДОМуспеха на
Балканском кросу у Ати
ни атлетски клуб Мета-

лац наградио је првака
Балкана М. Вукоманови-
ћа са 2.000, а Б. Станко-
вића вицешампиона са
1.000 нових динара.
· М ПОЛУТКА „Радни-
ка“ са Уштћа, Радојевић,
још увек носи гипс после
ломљења руке на недав-
ној пријатељској утакми

ци против 'Трговачкот У
Краљеву.
+ МИША Мачковић,

председник Такмичарске
жомисије ФСПК био је де
легат на утакмици Шума
дија — Младост у Шу-

| марицама. Кренуо је зу-
тобусом који није стао у
Шумарицама већ у Вита-
новцу па је ову раздаљи-
ну од неколико километа
ра превалио пешице и сти

тао на време.
3: ОБА повређена фуд

балера Слоге, Милетић и
Недовић, отишли су без
одобрења својим кућама,
Док се Недовић вратио у
недељу, Милетић је свој
одмор самовољно проду-
жио још један дан.

35 КРОС основних и сре
дњих школа Краљева ко
јије требало у организаци
ји Општинског атлетског

одбора да се одржи кра-
јем априла, одложен је за
јесен. %
38 ГЛАВНИ судија на

утакмици Јединство —
Слога у Годачици, Јова-
новић — Беко уместо су-
дијске носио је опрему
свог клуба Магнохром.

3: УТАКМИЦУ Радник
— Реал (3:0) посматрали
су фудбалери изБаљев-
ца, неки фудбалерииз Риб_
ницеи многиКраљевча-|
ни и сви су сложни у је-
дном: да је игра била на
другтолигашком нивоу.
43 МАРАТОНАЦ „Ме-

талца“, Коста Коларе-
вић, одлази крајем месе-
ца у Источну Немачку где
ће учествовати на једној
маратонској трци.

3- ДЕСНО крило Слоге,
Коковић, текшто је зале;
чио повреду, добио је те
мпературу од примљене
вакцине због које је про-
вео четири дана у посте-
љи.

35 ТЕК што су постав-
љене стативе на атлетс-
ком стадиону у Краљеву,
терен је био преплављен
дечацима који су играли

на два гола, Још у току
дана стативе су уклоње-
не.

ра који би се бринуо о о-
државању атлетског ста
диона у Краљеву.  
У недељу

ма

=

ИВАРСКЕ НОВОСТИ

Почело првенство у
оба разреда ФСПК

СИГУРНА ПОБЕДА РАДНИКА
• Морава изгубила бод у Мрсаћу Ф Победа Чибуковца

Краљево — Ни прошла не-
деља, један од најтоплијих

дана овог пролећа у Краље-
ву, није била испуњена пр-
венственим такмичењима. У
последњем тренутку, прош-
лог петка, Одбојкашки и Ко
шаркашки савез Југослави-

је придружили су се већ до
нетим одлукама Удружења
фаудбалских клубова, да се
све утакмице због последи-

ца вакцинације — одложе,

Док су љубитељи фудба-
ла у Краљеву једино могли

да прате на Градском стади
ону (пре подне) пријатељски
сусрет Слога — Металац 5:0,
на сеоским теренима било је
живо. Почело је првенство
на подручју Фудбалског са-
веза Краљево и на првим
утакмицама приказан је до-

падљив фудбал који је задо
вољио гледаоце,

" Дерби на Ушћу био је у
центру пажње. Сусрели су

се Радник и Реал из Поду-
наваца, два тима која негу-
ју лепу и ефикасну игру. УЗ
присуство великог броја гле
далаца, фудбалери оба тима
форсирали су јак темпо свих
90 минута, тако да је одлич
ни судија Зимоњић из Кпа-

љева без тешкоћа свој по-
сао обавио успешно. Пала су
три гола и то у корист дома
ћег тима који је заслужено
"тријумфовао, Одлична игра

| Радника потврђује прогнозе
да су Ушћани фаворити
број један за будућег прва-
ка Првог разреда, поготову
што су њихови "конкуренти
Ривни из Мрсаћа, Ибар из
и Полет и Омлади-

у забележили половичне
тате.  

  
Први разред

 

'лтати 14. кола: Морава
— Трговачки 1:1, Про-

летер — Ибар 2:2, Будућ-
нест — Полет 1:0, Радник —
Реал 3:0, Жича — Омлади-
нац 1:1, Чибуковац — Мора
ва (0) 1:0, Шумадија — Мла
дест 13, .
Распоред 15, кола: Шумади-
ја — Морава (М), Младост
— Чибуковац, Морава (С) —
Жича, Омладинац — Рад-
ник, Реал — Будућност, По
лет — Пролетер, Ибар — Тр
товачки.

Други разред
Резултати 14. кола: Парти-
зан (В) — Рас (није играно),

прушевљини у Краљеву
# НАПРЕДАК ЈЕ ОД УВЕК
НИК СЛОГИ НА ЊЕНОМ

Краљево — Најзад ће дру-
толиташи изаћи на сцену по
сле паузе која се непредви-
ђено одужила. Било је рар-
них комбинација сада ће се
одиграти заостале утакми-
це, и календар је утврђен. У
недељу у Краљеву Слога за
противника има тим круше-
вачког Напретка једног од
најозбиљнијих претендена-
та за будућег првака.
Сама по себи ова утакми-

ца изазива велико интересо
вање, И због традиционал-
ног ривалства и због тога
што је Напредак неугодан
гост у Краљеву, а. поготову
што сада крушевачки фуд-
балери играју у великој фор
ми. У сваком случају биће
то једна ретко лепа утакми-
ца која ће напунити Град-
ски стадион гледаоцима. Фа
ворита не би требало исти-
цати јер се. победник уна-

пред не зна, али навијачи
Слоге прижељкују успех сво
јих љубимаца који би иху
овом тренутку посебно обра-
довао.

ВЕСТИ ИЗ СПОРТА

НЕ Сви су изгледи да ће
физичка култура и спорт у
овој години буџетом скупш-

БИО НЕУГОДАН ПРОТИВ
ТЕРЕНУ.

тине општине добити око 20
милиона старих динара ви-
ше од прошле. Наиме у 1971.
тодини додељено је 40 ми-
лиона, а сада се предвиђа
(за ову годину) око 60 ми-
лиона. Вероватно да ће се
ова средства искористити
правилно јер је од клубова
постављен захтев за дупло
већи износ од којег се оче-
кује. Затим, многе организа
ције имају и сопствене при-
ходе тако да ће у 1972. годи

ни за спорт бити обезбеђе-
но више од 200 милиона ста-
рих динара.
ЕЕ Према одлуци СОФК

Србије на конкурс за доде-
љивање средстава за квали
тетни спорт у Србији из Кра
љева имају услова атлетски
и бициклистички клуб Мета
лац као и кајакашки клуб
Студеница из Ушћа, јер сви
они у својим редовима има-
ју по неколико државних ре
презентативаца. Очекује се

да ће СОФК Србије, односно
комисија, имати у обзир и
краљевачке спортске органи
зације и да ће им доделити
одговарајуће износе како је
то и конкурсом предвиђено,
одређеним бодовањем.

Бог. Бања — Метал 1:7, Мо
рава (Врњ. Бања) —Мл, рад
ник 2:0, Мл, крила — Будућ
ност 21, Ласта — Ј. Курсу-

ла 1:0, Јединство (Г) — Сло-
та (0) 4:1, тк Рашка — Гру-
жа (није играно).

Распоред 15. кола: тк Рашка
— Партизан, Гружа — Једин
ство, Слога — Ласта, Ј. Кур
сула — Мл. крила, Будућ-
ност — Морава, Мл, радник
— Бог. Бања, Метал — Рас.

Табела,
1 разреда ФСПКраљево

Радник 1493 2 47:18 21
Морава 1475 2. 36:13 19
Ибар 1483 3 33:24 19
Реал 1481 5 34:30 17
Полет 1456 3 29:23 16
Будућ. 1464 4 29:23 16

Чибуко. 1464 4 24:20 16
Пролетер 1463 5 31:29 15
Шумадија 1444 6 27:29 12
Омлад. 1444 6 22:28 12
Младост 1427 5 22:27 11
Морава 4412 5 7 14:25 9
Тргова. > 5 ( 1435 9

Жича 141211 21:53 4

П разред ФСП Краљево

Рас 131012 54:13 21
Рашка 127912 3710 19
Мл, Рад. 14.815 35:30 17
Метал 14 806 45:27 16

Будућ. 13 805 44:26 16
Ј. Курсу. 14 725 36:23 16
Морава 10 БЕЗ 157112
Ласта 12 606 31:29 12
Јединство 13 4386 29:36 11
Гружа ДУ"4 376 21:39:11
Б. Бања 4 338 2544 9

Слога 14338 1842 9
Мл, Кри. 13 319 2340 7
Партизан 13 3010 18:61 6

 

ДАНАС (У ЧЕТВРТАК)

НУП УЛАНМИЦЕ
Ова недеља биће испу-

њена богатим спортским про
гтрамом, Већ у четвртак (да-
нас) одиграће се већи број
утакмица у оквиру Фудбал-
ског купа Југославије. Са-
стају се у Рашки: Бане —
Рас, у Новом Пазару: тк Ра-
шка — Нови Пазар, у Баље
вцу: Рудар — Радник (Уш-
ће), у Краљеву: Магнохром

— Морава (Мрсаћ), у Поду-
навцима: Реал — Напредак
(Грачац), у Витановцу: Гру-
жа — Металац (Краљево), у
Чибуковцу: Чибуковац — Ме
тал, у Богутовцу: Богутова

чка Бања — Будућност (Ко
нарево) и у Опланићима:
Младост — Морава (Сирча).

+

Првенство у Западноморав
ској лиги и Моравско - шу

мадијској зони које је после
првог кола прекинуто због

епидемије великих богиња

наставља се у недељу,16. ап

рила, На програму је друго
пролећно коло и распоред
је следећи: Јединство (ТУ)

Будућност, Орловац —

Цер, Слога (ББ) — Каблар,

Напредак — Савинац, Бане

— Рудар, Полимље — Једин

ство (К), Металац (Краљево)

— Слога (Сјеница), утакми-

ца ће се одиграти на атлет-
ском стадиону крај Ибра, и

Ремонт — Ракета.

њ

У Моравско - Шумадиј-

ској зони, Магнохром путу-

је за Чачак где се састаје

са Слободом, док Нови Па-

зар на свом терену прима у

госте Драгачево из Гуче,

Толико очекивани дерби у

Јединственој одбојкашкој ли
ги Србије између краљевач
ке Рибнице и јесењег прва-
ка Зефира из Сомбора, од-
ложен је за 16. април. Риб-

ница је недељну паузу ис-
користила за пријатељску
утакмицу против Партизана

из Врбе и на кошаркашком

стадиону у присуству пар
стотина гледалаца меч се за
вршио победом Рибнице од
2:1. Партизан из Вранеша у
оквиру Лиге уже Србије, о-
диграо је у недељу првен-
ствену утакмицу у Светоза-
реву против домаће Јагоди-
не која је победила са 3:0,

ЕЕ Ваздухопловном спорту
Краљева изградњом нове фа
брике на спортском аеродро
му онемогућене су даље
активности Сва пис-
та је изрована и аеродром

исшпартан каналима и но-
вим конструкцијама будуће
фабрике. Уколико меродав-
ни не обезбеде нову локаци

ју за будући аеродром, онда
ће се богата традиција кра-
љевачких _ваздухопловаца
заиста угасити. Мада распо-
лажу са великим бројем сре
детава која су „заробљена“
У хангару, активност је сва
ка немогућа иако су времен
ске прилике идеалне за ваз
духопловни спорт,

| Фудбалски савез подру
чја одржао је састанак са
свим својим сарадницима ко
ји ће у наставку првнества

обављати дужност делегата

на првенственим утакмица-
ма. Том приликом закљрче-

но је да се ни један фудба-

лер у наредном периоду не-
ће моћи појавити у својој

екипи ако не буде имао кар
тон о успешно извршеној ва

кцинацији, Затим договоре-

но је да сви делегати од са-

да па убудуће једнообразно

обављају своју делегатску ду

„жност. Увешће се и контро-

ла вршења делегатске дуж

ностии сви они који не буду

поштовали прописе и пропо

зиције биће скинути са лис-

те делегата. Затим, дисци-

плински суд подручја захте

ва да се делегати односе ко

ректно према управама, су-

дијама и играчима и да не

буду толерантни према пре

кршиоцима,

 

Краљево — Мало место
у срцу Ибарске клисуре
тде је најпопуларнији
спорт кајакарење на бр-
зим таласима Ибра и Сту
денице, годинама држи
примат најбоље екипе у
Србији. На Ушћу, међу
младићима и девојкама о-

псесија је кајак, такми-
чење на дивљим водама,
борба са речним таласи-
ма која им доноси бодо-
ве, признања и изврсне
резултате,
Кајак клуб „Студени-

ца“ нема дугу традицију,
мада се кајакшки спорт
овде негује неколико де-
ценија. Клуб је форми-
ран 1965. године, а од
1967, из године у годину
осваја републичка првен-
ства.
Међу 130 активних и ре

гистрованих чланова на
рочито се истичу Родо-
љуб Павловић који је про
шле године освојио 4. ме

тегорији јуниора, затим
Милош Младеновић тре-
ћепласирани кајакаш у
земљи и Милош Младе-
новић, 18-годишњи мета

лостругар коме проричу
ружичасту каријеру у о-
вом спорту. К. К. „Студе

ница“ прошле године ос-
војио је треће место у Ју
гославији.
Ове године, после једне

деценије Ушће ће опет би
ти домаћин југословен-
ског шампионата у каја-
ку на дивљим водама. Од
8. до 10. јула на чувеном
буку „Грмчић“ на Ибру,
окупиће се око 400 најбо
љих кајакаша из целе Ју

тославије. За Ушће и ње
гове мештане, првенство 
 

Бук „Грмчић“

ЛОодјули__

ПРВЕНСТВО ЈУГОСЛАВИЈЕ
НА ИБРУ КОД УШЋА

сто у Југославији у ка--

на Ибру

оваквог значаја велика је
почаст, Спортски радни-
ци, спортисти па и сами
мештани, учиниће све
што је у њиховим могућ
ностима, да Шампионат
Југославије дочекају спре

мно, Само, ово заостало
место, без неке привре-

де, није у могућности да
поднесе све трошкове око
организовања Шампио-
ната. Додуше, Скупштина
општине Краљево, издво
јила је три милиона ста-
рих динара за ово такми-
чење, само та средства ни
приближно нису довољ-
на. Ако се зна да на ле-
вој обали Ибра треба да
се подигне објекат са хан
тарима за смештај каја-
ка, радионица и торањ за
судије, као што треба да
се изведу и радови на су
жавању корита Ибра ка-
ко би се добило у већој
брзини воде, онда је си-
гурно да све те трошкове
кајак клуб „Студеница“

неће моћи да поднесе.
Зато се одбор за орга-

низацију овогодишњег пр
венства Југославије у ка-
јаку на дивљим водама,

обратио већем броју при
вредних организација за
пружање новчане помо-
ћи. Средства се очекују и
од стране Народне техни
ке СР Србије, која је сва
како заинтересована да

се на Ибру код Ушћа по-
дигне један спортски 06-
јекат који би послужио
бржем развоју овог спор-)
та у Ибарској клисури,
Верујемо да спортисти-

ма и кајакашима Ушћа
који годинама држе при-
мат у Србији, ова помоћ
неће изостати. Д. 0.  
 

СПОРТСКИ МОЗАИК КРАЉЕВА
Е: Већи број аматерских

одбојкашких радника одлу-
чило је да се поново активи
рају у Општински одбојкаш
ки савез, Председништво
СОФК једногласно подржа-
ло је овај предлог, Остало

је да се одбојкашки радни-
ци договоре за старт свога
рада. Из предлога се види

да ће се ићи на оснивање но
вих клубова и формирати
општинска лига За мушкар-
це, жене и јуниоре, Радиће

се на проширењу стручног
кадра судија и тренера. Из
грађиваће се одбојкашка иг
ралишта и формирати одбој
кашке школе. Са овог подру
чја у Српској лиги такмиче
се Рибница и Партизан из
Врбе, Оба клуба налазе се

у врху табеле.

ЕД У петак 14. априла одр
жаће се оснивачка конферен
ција Општинскот фудбалс-
ког савеза која је до сада ви

ше пута одлагана због епи-
демије. На подручју општи-
не Краљево има 26 Фудбалс
ких клубова, а у перспекти-
ви је да се оснује још неко-
лико из околине Краљева.
Овај општински орган има-
ће задатак да обезбеђује
материјална средства и да

финансирање клубова иде
преко овог форума.

Општинска ревија фи-
зичке културе — слет која
се припрема за мај месец,

одржаће се на ново подиг-
нутом атлетском стадиону.
Предвиђен је програм у тра
јању од два часа, а наступи-
ће око 6.000 спортиста свих

узраста у разним активнос-
тима. Према очекивању ова
манифестација стајаће око

12 милиона старих динара.
СОФК је одлучио да ову ак
цију финансира са два ми-
лиона старих динара. Оста-
так треба да обезбеде, прив-

редне организације и Скушш:
тина општине преко Заједни
це за образовање, Формиран
је и Организациони одбор и

предвиђене су све мере око
успешног спровођења ове ак
ције, која се у Краљеву одр

жава после седам година.

ЕШ На атлетском стадиону
на фудбалском терену поста
вљене су стативе и очекује
се прва фудбалска утакми-
ца. Као што смо раније пи-
сали на овом игралишту ФК
„Металац“, који ове године
прославља 25 година свог
постојања, играће све своје
првенствене утакмице у ок-
виру првенства Западно-мо-

равске лиге. Због прекида
првенства свечано отварање
стадиона одложено је за не
дељу, 16, април.

БЕ Атлетски клуб Мета-
лац ових дана ће да изврши
пресељење, До сада су клуп

ске просторије би-
ле на Градском стадиону. Ка
ко су просторије на новом
стадиону завршене, Металац
ће од сада бити у веома ком
форним и укусно опремље-
ним новим просторијама. Ту
се налазе свлачионице, купа
тила, економати, канцелари
је као и сви остали санитар
ни уређаји. Ово ће бити ве-
лики допринос за атлетича-
ре да већ устаљеним радом
постижу и далеко запажени
је резултате.

Председништво СОФК
Краљево на свом задњем са
станку одлучило је да се по-
бедници на кросу Балкана у
Атини, Вукомановић и Стан
ковић новчано награде. Ву
комановић ће добити 700, а
Станковић 500 динара, да би
поправили исхрану код на-
порних тренинга. Поред овог
управа клуба, а затим и пре
дседник скупштине општине
наградили су ове вредне
спортисте за њихов послед-
њи постигнути успех,



 

 

 

 
титана

   

Земљорадничка задруга „УШЋЕ“ са Ушћа
КОЈА СЕ БАВИ УНАПРЕЂЕЊЕМ ПОЉОПРИВРЕД-
НЕ ПРОИЗВОДЊЕ, ОТКУПОМ СВИХ ПОЉОПРИВРЕ
ДНИХ ПРОИВОДА, АЛКОХОЛНИХ ПИЋА, ШУМ-
СКИХ ПЛОДОВА И ЛЕКОВИТОГ БИЉА И ТРГУЈЕ

ИДУСТРИЈСКОМ РОБОМ ПРЕКО СВОЈИХ ПРОДА-
ВНИЦА И ОТКУПНИХ МЕСТА У УШЋУ, ГОКЧАНИ-
цИ, ПОЛУМИРУ, БОЈАНИЋИМА, СТУДЕНИЦИ,
МЛАНЧИ И САВОВУ

Отворило је на Ушћу продавницу
чајева, лековитог биља и зачина

У КОЈОЈ ПРОДАЈЕ ЧАЈНЕ МЕШАВИНЕ:
против шећерне болести, за умирење, за регулиса

ње лучења жучи, против бронхијалне астме, против упа
ле грла и крајника, против запаљења простате, за
варење и против надимања, против спастичног брон-
хитиса, против вишка желудачне киселине, против
мањка желудачне киселине, против кашља и бронхи-
тиса, против камена у бубрегу, за јетру, поливитамин-
ски, против запаљења дебелог црева с проливом, про-
тив запаљења бубрега, против запаљења желудачне
слузнице, против запаљења бешике, за мршављење, за
чишћење (против пролива), против назеба и за зноје-
ње, против повишенот крвнот притиска, против шуље-
ва (хемороида), против малокрвности, против. ноћног
мокрења деце, за ублажавање срчане астме, против
запаљења дебелог црева са затвором, против ефизема
плућа, за испирање и интимну негу жене, против неса-

 

нице, за регулисање менструације, плућни за искашља- '
вање, против мигрене, против артериосклерозе, за по-
вишење крвног притиска, против реуматизма, против
каменца У жучи, за ублажавање цирозе јетре, против
бубуљица, за јачање корена косе и против перути, про-
тив чира у желуцу, против пролива, против дечјих
пролива, за побољшање апетита, против знојења ногу

ЧАЈЕВЕ:
— БЕЛИ СЛЕЗ, КАМИЛИЦА, ЛИПА, НАНА, ШИ-

ПАК, ЖАЛФИЈА,
СЕМ ОВИХ ЧАЈНИХ МЕШАВИНА, ЧАЈЕВА И БИЉ-
НИХ ПРЕПАРАТА ИЗРАЂУЈЕМО И ЧАЈЕВЕ ЗА ПО-
ЈЕДИНЕ БОЛЕСТИ ПРЕМА РЕЦЕПТУ ЛЕКАРА.

ЧАЈЕВЕ И ПОЈЕДИНО ЛЕКОВИТО БИЉЕ ША-
ЉЕМО ПОШТОМ (ПОУЗЕЋЕМ) НА АДРЕСУ ПОРУ-
ЧИОЦА.

РАДНО ВРЕМЕ ПРОДАВНИЦЕ ЧАЈЕВА НА У-
ШЋУ ЈЕ СВАКОГ ДАНА ОД 7-19 ЧАСОВА, А НЕ-
ДЕЉОМ ОД 7-13 ЧАСОВА,
ПРОИЗВОЂАЧИ, САКУПЉАЧИ — БЕРАЧИ!
ЗЕМЉОРАДНИЧКА ЗАДРУГА „УШЋЕ“

ВРШИ ОТКУП
ЦВЕТА:
— БЕЛИ СЛЕЗ, НЕВЕН, КАМИЛИЦА, ЦРВЕНИ

ГЛОГ, ПОДБЕЛ, ЗЕЧИЈА (СТОПА, ЈАГОРЧЕВИНА,

ТРЊИНА, ЗОВА, ЛИПА ЦРНА, ДЕТЕЛИНА ЦРВЕ-
НА, ДИВИЗМА, ЉУБИЧИЦА ПЛАВА, БУЛКА.

ЛИШЋЕ:
— СЛЕЗ БЕЛИ, ВЕЉЕБИЉЕ, БРЕЗА, ЛЕСКА,

ГЛОГ, ПОДБЕЛ, ЈАГОДА, БУНИКА, МАТИЧЊАК,
БОРОВНИЦА, КУПИНА, МАЛИНА, МАСЛАЧАК, КО-
ПРИВА, УСКОЛИСНА БОКВИЦА.
плодови:

— ГЛОГ ЦРВЕНИ, ШИПУРАК, КЛЕКА, БОРО-
ВНИЦА, ТРЊИНА, ЗОВА, ПЕЧУРКА, СМРЧАК, ПЕ-
ЧУРКА ВРГАЊ, ПЕЧУРКА ЛИСИЋАРКА.
ЛИШАЈИ:

— ХРАСТОВА МАХОВИНА И ШЉИВОВА МА-
ХОВИНА,
ТРАВЕ:

СТЕЖА, ЛАЗАРКИЊА, КИЧИЦА, МАЈЧИНА
ДУШИЦА, КОПРИВА, ХАЈДУЧКА ТРАВА, ВРАНИ-
ЛОВА ТРАВА, КАНТАРИЈОН, ИВА ТРАВА, ПЕТРО-
ВАЦ, РУСА ТРАВА, ПОДУБИЦА.
КОРЕН:

— ЧИЧАК, ВЕЛЕБИЉЕ, ОМАН, ЈАГОРЧЕВИНА,
ОДОЉЕН, СЛАТКА ПАПРАТ, ЈЕДИЋ, КАЋУН (СА-
ЛЕП), ПИРЕВИНА, ВИЛИНО СИТО, БЕЛИ СЛЕЗ, МА-
СЛАЧАК, ЧЕМЕРИКА.
"СЕМЕ:

— МРАЗОВАЦ, ДИВОТРЕШЊА, ДИВЉЕ ЈАБУ-
КЕ, СЕМЕ ТИКВЕ, СЕМЕ БАГРЕМА.
КОРЕ:
- — БЕЛОГ ХРАСТА, КОРЕ КРУШИНЕ И КОРЕ
РБЕ.

ОТКУПЉУЈУ СЕ И ДРУГИ АРТИКЛИ: СЕМЕ, КОРЕ-
ЊЕ, ПЛОДОВИ и ТРАВЕ.
СВА ОБАВЕШТЕЊА О ЦЕНАМА И НАЧИНУ ПЛА-
ЋАЊА КОД ЗЕМЉОРАДНИЧКЕ ЗАДРУГЕ „УШЋЕ“
НА УШЋУ, ТЕЛЕФОН БРОЈ 1. ОРГАНИЗАЦИЈАМА
ЦРВЕНОГ КРСТА, ПОКРЕТА ГОРАНА, ИЗВИЂАЧИ-
ји И ШКОЛАМА ОДОБРАВАМО 20%/ ВИШЕ НА
ЕНЕ.

ОРГАНИЗАЦИЈЕ ИЛИ ПОЈЕДИНЦИ МОГУ СЛАТИ
РОБУ ПОШТОМ ИЛИ ЖЕЛЕЗНИЦОМ НА АДРЕСУ
ЗЕМЉОРАДНИЧКЕ ЗАДРУГЕ „УШЋЕ“ (ПОГОН ЛЕ-
КОВИТОГ БИЉА).
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ОБАВЕШТАВА СВОЈЕ ШТЕДИШЕ И ГРАЂА-

НЕ ДА ЋЕ ПРВО ИЗВЛАЧЕЊЕ ПЦ КОЛА ЛУТРИЈЕ

ОБАВИТИ 23. АПРИЛА 1972. ГОДИНЕ У ПРОСТО-

РИЈАМА БАНКЕ СА ПОЧЕТКОМ У 19 ЧАСОВА,

ПРИСТУП СЛОБОДАН.

ЈУГОБАНКА — СЕДИШТЕ КРАЉЕВО ПОВО-

ДОМ ПРВОГ ИЗВЛАЧЕЊА ЛУТРИЈЕ ЗА СВОЈЕ

ШТЕДИШЕ И ГРАЂАНЕ, ОРГАНИЗУЈЕ ПРОПА-

ТАНДНУ ПРИРЕДБУ У ЗАЈЕДНИЦИ СА РАДНИМ

ОРГАНИЗАЦИЈАМА И ТО:

— „СТОТЕКС“, „ТЕХНОМЕТАЛ“, РОБНА КУ-

ЋА „БЕОГРАД“, ПРИРОДНО ЛЕЧИЛИШТЕ МАТ.

БАЊА, БОГУТОВАЧКА БАЊА, „ПАПИРПРОМЕ-

ТОМ“ И ОСИГУРАВАЈУЋИМ ЗАВОДОМ БЕОГРАД

У ПРОГРАМУ УЧЕСТВУЈУ: БЕБА СЕЛИМО-

ВИЋ, НАДА КНЕЖЕВИЋ, ЂОРЂЕ МАРЈАНОВИЋ,

моле

МУХАРЕМ СЕРБЕЗОВСКИ, МИЛАН СРДОЧ И ЖИ

КА МИЛЕНКОВИЋ.

ПРИРЕДБЕ ЋЕ СЕ ОДРЖАТИ У ДОМУ ЈНА

СА ПОЧЕТКОМ У 17 ЧАСОВА И ХОТЕЛУ „ТУ-

РИСТ“ СА ПОЧЕТКОМ У 29 ЧАСОВА, ГДЕ ЋЕ СЕ

ИЗВУЋИ ГЛАВНИ ЗГОДИЦИ ЛУТРИЈЕ.

УЛАЗНИЦЕ СЕ МОГУ ДОБИТИ У ПРОСТОРИ-

ЈАМА КУЛТУРНО — ПРОСВЕТНЕ ЗАЈЕДНИЦЕ

КРАЉЕВО.

КАКО ЈУГОБАНКА НЕ СМАЊУЈЕ КАМАТУ

УЧЕСНИЦИМА ЛУТРИЈЕ, ЊЕНА ЛУТРИЈА ЗА

ШТЕДИШЕ ИМА ИСКЉУЧИВ КАРАКТЕР НАГРА

ЂИВАЊА ШТЕДИША.

У ОВОМ КОЛУ ЛУТРИЈЕ ЈУГОБАНКА ЈЕ ПРИ

МЕНИЛА СИСТЕМ ТАЛОНА, УМЕСТО СРЕЋАКА.

ДРУГО ИЗВЛАЧЕЊЕ | КОЛА ЛУТРИЈЕ
ОБАВИЋЕ СЕ 29. ОКТОБРА 1972. ГОДИНЕ

  

 

   

ЖТП-е СЕКЦИЈА ЗА ГАЗДОВАЊЕ
СТАМБЕНИМ ЗГРАДАМА

КРАЉЕВО

СА СЕДИШТЕМ У УЛИЦИ ХАЈДУК ВЕЉКОВА ББ

ОДРЖАЋЕ ДАНА 17, АПРИЛА 1972. ГОДИНЕ

У 10 ЧАСОВА ПРЕ ПОДНЕ 11 УСМЕНУ ЈАВНУ

лиги И'ТРАЈИСИ- У

ЗА ПРОДАЈУ ТЕРЕТНОГ ВОЗИЛА ФИАТ 620-Б

ОД 2 ТОНЕ, РЕГ. БРОЈ КВ 26-70

• Возило није у возном стању. Може се видети
сваког дана у гаражи ове Секције од 10 до 14
часова.

• Учешће на лицитацији имају право све радне ор
ганизације и физичка лица уз обавезно полага-
ње 10% кгуције на почетну цену,

Ф Радне организације не полажу кауцију. Учес-
ник радне организације на лицитацији мора има
ти овлашћење. 

гето

аего|
2=сој

аето

аетго

узаце)

ИТртрит-ит.

зе Југобанка
Седиште Краљево

ТАЛОНИ СЕ НЕЋЕ ДАВАТИ ШТЕДИШАМА, ВЕЋ

ЋЕ КОМИСИЈА ОДРЕЂЕНА ОД СКУПШТИНЕ ОП

ШТИНЕ ИЗВЛАЧИТИ ТАЛОНЕ СА БРОЈЕВИМА

ШТЕДНИХ КЊИЖИЦА, КАО И ДЕВИЗНИХ РА-

ЧУНА ГРАЂАНА.

ЈЕДАН ТАЛОН ВАЖИ ЗА СВАКИХ 1,000 ДИН.

ОРОЧЕНОГ УЛОГА НАЈМАЊЕ НА 13 МЕСЕЦИ И

ЗА СВАКОГ ШТЕДИШУ ЋЕ СЕ ИЗДВОЈИТИ ОНО

ЛИКО ТАЛОНА КОЛИКО ИМА ОСНОВНИХ УЛО-

ГА ОД 1.000 ДИНАРА ОРОЧЕНОГ НАЈКАСНИЈЕ

ДО 15. АПРИЛА 1972. ГОДИНЕ,

АКО ЈОШ НИСТЕ — ПОСТАНИТЕ ШТЕДИША

ЈУГОБАНКЕ,

ЈЕР ВАМ ЈУГОБАНКА НУДИ МАКСИМАЛНУКА-

МАТУ ОД 17,5 ДО 107, БРЗУ И ДОБРУ УСЛУГУ

И УЧЕШЋЕ У ЛУТРИЈСКОЈ ШТЕДЊИ.

ШТЕДИТЕ НОД ЈУГОБАННЕ, ЈЕР ЈЕ ЈУГОБАННА, БАННА НАШЕГ ВРЕМЕНА
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    Жене издаје Новинске издавачка м радимо установа „Ибарске новости“
у — Телефсим: 21-816; 21

— Краљево, Директор, главни им одговорни уредник Добросав Гемаљевић, Улица Мире Чукулића бр.
-тоб; 22-652; 22-979; 21-147. Тромесечна претплата 13 дишара, полугодишња 25 динара, годишшња 50 дим. Миостранство: 3 месечна 38 док. полуте

драшшња 80 дзши. годаииња 189 дишара Жиро рачум #18-3—4 СДК у Краљешу — Штампа: „СЛОВО“ — Краљеве, Тел. 22-082.


